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Dr. Filvig Géza polgármester: 
Nagy szeretettel és tisztelettel köszöntöm a mai képvisel -testületi ülésünkön Dr. Gulyás Zsolt 
dandártábornok urat, rend rségi f tanácsost, megyei f kapitány urat, valamint Bóbis Attila 
alezredes urat, Kalocsai Rend rkapitány urat. Köszöntöm a Képvisel -testület megjelent 
tagjait, a hivatali apparátus vezet it, a kedves érdekl ket, a média munkatársait és a médián 
keresztül, akik nyomon követik a munkánkat. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy 
határozatképes a testület, Szabó Balázs képvisel  úr el re jelezte, hogy késni fog a mai ülésr l. 
Kett  jegyz könyv-hitelesít t választunk, az egyik jegyz könyv-hitelesít  személyére Tihanyi 
Tiborné képvisel  asszonyt jelölöm, illetve Schmidt Rajmund képvisel  urat. Külön-külön 
kérnék szavazást. 
 
A képvisel -testület a polgármester Tihanyi Tiborné jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 11 
igen szavazattal elfogadja. 
 



A képvisel -testület a polgármester Schmidt Rajmund jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 
11 igen szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Egy sürg sségi napirendre tennék javaslatot, ezt a képvisel -testület tagjai most kiosztós 
anyagként kapták meg. 
 

1. El terjesztés a Kalocsakörnyéki Ivóvízmin ség-javító Önkormányzati Társulás 
megszüntetésér l 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Jegyz  urat fogom felkérni ennek az ismertetésére. A sürg sség oka, hogy június 30-án 
tervezték a megszüntetést, addig valamennyi társulásban résztvev  önkormányzat testületének 
ezt jóvá kell hagyni, így a kalocsainak is. Err l szeretnék egy szavazást kérni, hogy ezt a 
sürg sségi napirendet napirendre vegyük. 
 
A képvisel -testület 11 igen szavazattal elfogadja a sürg sségi napirend felvételét. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Ismerteti a napirendet. 
 
N A P I R E N D : 

 
1. Beszámoló Kalocsa város b nügyi, közrend és közbiztonsági helyzetének 2022. évi 

alakulásáról 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

2. Kalocsai Rend rkapitányság támogatása rendvédelmi célú drón beszerzése érdekében 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

3. Az Önkormányzat és intézményei 2022. évi költségvetési rendeletének végrehajtásáról 
szóló zárszámadási rendelet elfogadása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

4. Békepárti határozat elfogadása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

5. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje intézmény átszervezése 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

6. Ingatlan tulajdonjogának rendezése (Kalocsa 3035/35 hrsz.) 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

7. Kalocsa város településrendezési eszközeinek egyszer sített eljárás keretében történ  
módosításának elindítása a Kalocsa – Kisk rös közötti kerékpárút fejlesztésének 
megvalósításával összefügg en 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 



8. A Kalocsa, Pet fi S. u. 26. szám (hrsz 655) alatti Ifjúsági Ház homlokzatának és bels  
terének felújítása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

9. Kalocsa 5257/9 hrsz. alatti ingatlan értékesítésére pályázat kiírása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

10. Lakás átmin sítése 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

11. Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet kérelme 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

12. Vezet i nyilatkozatok 2022. évre vonatkozóan 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

13. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Zrínyi utcai Bölcs de 2022. évi szakmai 
beszámolója 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

14. Átfogó értékelés a 2022. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

15. El terjesztés a Kalocsakörnyéki Ivóvízmin ség-javító Önkormányzati Társulás 
megszüntetésér l 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

16. Egyebek 
 

 
A képvisel -testület 11 igen szavazattal elfogadja a napirendet. 
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

1. Beszámoló Kalocsa város b nügyi, közrend és közbiztonsági helyzetének 2022. évi 
alakulásáról 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 

kapitány úr, Kapitány úr, Önöké a szó. 
 
Bóbis Attila rend rkapitány: 
Tábornok úr, kérek engedélyt! Tisztelt Polgármester úr, Jegyz  úr, tisztelt Képvisel -testület, 
tisztelt jelenlév k! Köszöntöm Önöket a Kalocsai Rend rkapitányság képviseletében. A 
beszámolónk anyagát írásban elkészítettük és megküldtük Önöknek, és úgy gondolom, hogy 
áttanulmányozták, mert nekem ez volt a visszajelzésem. Ezt szeretném egy pár dologgal, pár 
gondolattal kiegészíteni, és err l készítettem egy pár gondolatot. Mindig egy beszámoló 
kezdeténél a városvezet kben az els  kérdés, ami fölmerül, hogy mennyi b ncselekmény 



történt a város, település illetékességi területén. Örömmel jelenthetem, hogy ez 2022 évben 213 
db volt. Ez 213-al több mint aminek kellett volna lenni, de ha a tendenciákat nézzük, 
megállapítható, hogy ez az elmúlt évek legalacsonyabb száma. Ez a sötétkék oszlopokon 
látszik, az el tte lév  világoskék oszlopokon pedig a közterületen elkövetett b ncselekmények 
számait mutatja, ami egy kicsivel magasabb, mint az el  évben, de ennek én egyrészr l 
örülök. Azért örülök, mert ebbe a b ncselekményi kategóriákba soroltuk a közterületen a 
kollegáim által ittasan vagy bódult állapotban, vagy a járm vezetést l eltiltott vagy eltiltás 
hatálya alatt vezet knek az elfogását, és én ezt mindenféleképpen eredménynek élem meg, és 
talán úgy is kell róla beszélni. Ez a számadat újból egy beszédes dolog, ez pedig a 100 000 
lakosra jutó b ncselekmények aránya. Ez Kalocsa városában 1455. És itt is, ha megnézzük a 
tendenciákat, évekre visszamen leg ez a legkedvez bb adat. És ha a megyei átlaghoz 
hasonlítjuk Kalocsa város b nügyi fert zöttségét, a megyei átlag 1715, Kalocsán 1455, tehát 
Kalocsa a kevésbé fert zött, b nügyileg kevésbé fert zött városok, települések közé tartozik, 
és ezért dolgozunk, hogy ezt megtartsuk és még tovább javítsuk. Ehhez kérném majd 
természetesen a társhatóságok, önkormányzat segítségét is. És van még egy fontos kérdés, 
legjobban ugye a vagyon elleni b ncselekmények érdeklik a lakosokat is és a város vezetését. 
Az alábbi slide-on látható a lopással – és ebben a betöréses lopások is benne vannak – 
számaránya, ez 2022-ben Kalocsa városban 62 volt, amit szintén láthatjuk, hogy évekre 
visszamen leg az egyik legkedvez bb adat. De nézzük ezt részletesebben. Kalocsa városban 
tavalyi évben összesen 7 db lakásbetörés volt. Örömmel jelenthetem, hogy a 7-b l 6-nak 
megvan az elkövet je. 1-el még adósak vagyunk, de bízom benne, hogy ez is meglesz. Tavalyi 
évben a városban 1 rablás történt, annak szintén meg lett az elkövet je, valamint 2 zárt gépkocsi 
feltörés volt, aminek szintén meglett az elkövet je. És hogy milyen eredménnyel dolgozunk, ez 
a táblázat azt mutatja – ez már rend rkapitányságra vonatkozik, – hogy az általunk, vagy nálunk 
megindult büntet eljárásban milyen eredménnyel fejezzük be. Ahogy látható, a kék oszlop 
mutatja a Kalocsai Rend rkapitányság nyomozási eredményességét, ami a tavalyi évben 
84,6%. Tehát ez azt jelenti, hogy a Kalocsai Rend rkapitányságon indult büntet eljárásokat 84 
%-ban eredményesen befejezzük. De én mindig meg szoktam fordítani, mert engem nem a 
84,6%, az eredmény és befejezés érdekel, hanem az a része, amit nem sikerült eredményesen 
befejezni. Kollegáim ezt már tudják, hogy jó-jó tudjuk, hogy ez az eredményesség, de mi van 
azokkal az ügyekkel, amelyeket nem bírtunk eredményesen befejezni? A következ  slide 
szintén ezt mutatja, ez pedig a felderítési eredményességünk. Ez azt jelenti, hogy az ismeretlen 
elkövet  ellen megindult eljárásokban a Kalocsai Rend rkapitányság 76%-ban felderíti az 
elkövet t. Szintén nem ezzel foglalkozom, hanem mi van a maradékkal, amelyiket nem tudtuk 
felderíteni. Ezért van az, hogy rendszeresen el vesszük azokat a büntet eljárásokat, amelyeket 
felfüggesztettünk, és újból megvizsgáljuk, újból adatokat gy jtünk. Mind a kett  
eredményességnél látható, hogy a megyei átlag fölött teljesít a Kalocsai Rend rkapitányság 
állománya. Tulajdon elleni szabálysértések: az 50.000 Ft alatti értékhatárral elkövetett lopások, 
rongálások, csalások tartoznak ide. A tavalyi évben Kalocsán 98 db ilyen eset volt, és ebben 
benne vannak a bolti lopások is. Itt sajnos nagy sikerekr l nem tudok beszámolni, mert itt közel 
40%-ban találjuk meg az elkövet ket, ahogy Dandártábornok úr szokta volt mondani, ha 50% 
alatt van az eredményesség, akkor a b nöz k állnak nyerésre. Tábornok úr jelentem, az els  4 
hónapban 60% fölött vagyunk, tehát már tudtunk el re lépni, úgyhogy ebben az évben sokkal-
sokkal sikeresebbek leszünk kisebb érték  tulajdon elleni szabálysértéseknél is. Baleseti 
témakör: az alábbi táblázaton a személyi sérüléses közúti közlekedési baleseteknek a 
számarányait lehet látni Kalocsa városra vonatkozóan. A hátsó kék oszlopon az össz személyi 
sérüléses balesetek számai láthatóak, ami tavalyi évben 16 volt Kalocsa város területén. És ha 
megnézzük, ez is a legkevesebb számadat az elmúlt évekhez képest. Ami külön öröm, hogy a 
súlyos sérüléses balesetek száma, valamint a könny  sérüléses balesetek száma is kicsit 
visszaesett. Sajnos a tavalyi évben volt egy halálos kimenetel  balesetünk, biztos emlékeznek 



rá, az elkerül  úton tehergépjárm vek ütköztek egy állj, els bbségadás kötelez  jelz táblának 
nem tett eleget a teherautó sof rje, és sajnos életét vesztette. Közterületi intézkedéseink: a 
számok makacs dolgok, nem vagyok a számoknak a megszállottja, de mégis rengeteg dolgot 
lehet olvasni bel le. Ahogy lehet látni ezen a dián, a büntet  feljelentések, szabálysértési 
feljelentések, valamint a helyszíni bírságok száma, amit Kalocsa város területén a kollegáim 
kiszabtak. Ha megnézzük az elmúlt éveket, akkor látható, hogy markáns emelkedés van. Ez azt 
jelenti, hogy aktívabb rend ri jelenlétet tudunk produkálni a közutakon, a közterületeken. 
Ennek eredménye az, hogy kevesebb a balesetek száma, valamint kevesebb b ncselekményr l 
tudunk beszámolni, és hogyha már b ncselekményszám-emelkedés van a közterületen, az mind 
abból adódik, hogy a büntet  feljelentések száma, tehát az ittas vezet k, a bódult állapotban 
vezet k vagy az eltiltás hatálya alatt vezet  személyeket aktívan ki tudják sz rni a kollegáim. 
Személyi szabadságot korlátozó intézkedések: az els  szürke oszlopra hívnám fel a figyelmet, 
ami számomra az egyik legfontosabb. Ha megnézzük, a tavalyi évben Kalocsa város területén 
51 biztonsági intézkedés volt, és ezek között nagyon sok volt az életment  jelleg  biztonsági 
intézkedés. Kollegáink több olyan id s, magatehetetlen személyhez tudtak bemenni riasztásra 
akár dolog elleni er szakkal is, és tudták id ben értesíteni a ment szolgálatot, ezzel életeket 
tudtak menteni. Vagy közterületeken találtak olyan személyt, aki már a kih lés határán volt. 
Nekem nagyon-nagyon nagy elvárásom a kollegáim felé, hogy ezeket a jelleg  intézkedéseket 
er sítsék. És ezek voltak a puszta számadatok és a statisztikák. Én szeretnék egy kicsit más 
szemszögb l  is,  és  ez  tényleg  a  kiegészítésnek  a  része,  hogy tavaly  óta  miben  fejl dtünk.  A 
szolgáltatást akartam er síteni július óta, és úgy gondolom, hogy sikerült is. Nem véletlenül 
tettem oda a kollegan mr l a képet. Az els  dolog az volt, amikor júliusban ide kerültem, hogy 
megnéztem, hogy a riasztás után, ami befut hozzánk, hány perc alatt érnek ki a kollegáink a 
teljes illetékességi területünkre átlagosan. Ez b ven 20 perc fölött volt, ami rengeteg id . A mai 
állás szerint már 15 perc alatt vagyunk, tehát 10 percet sikerült javítani a reagálási id nkön. 10 
perc alatt nem kell mondanom, hogy mennyi életet lehet menteni. És kicsit érzékenyebbek 
lettünk szociálisan, mert kollegáinknak volt egy nagyon jó ötlete, hogy télen mi is 
csatlakozzunk a városvezetés által meghirdetett akciókhoz, és mi is gy jtöttünk és tudtunk 
rászorulókon segíteni, tüzel fákat adományoztunk. Valamint egy kezdeményezés volt t lem, 
aminek a kollegáim el ször nem örültek, de utána meglátták ennek a lényegét, az pedig a 
következ  volt: én folyamatosan nézetem azt az id t, hogyha valaki bejön a Kalocsai 
Rend rkapitányságra panaszt tenni, vagy éppen idézett, én a kollegáimnak 5 percet adtam, hogy 
foglalkozzanak vele. Tehát ha valakihez 5 percen belül nem megy oda rend r, akkor a 
kollegáimnak nekem kell szólni, majd én foglalkozok vele, én meg majd utána megkeresem azt 
a kollegát, akinek kellett volna. Idáig még erre nem került sor, és ezt csak abból az egyetlenegy 
identitásból, abból az érzésb l tettem, hogyha én is hivatalnál ügyet intézek, vagy orvosi 
rendel ben én sem szeretek várni, mert az egyik legdrágább az az id , és ezt várom el a 
kollegáinktól, de szerintem ebben is nagyon sokat tudtunk el re lépni. Nyitottunk a lakosság 
felé, több fórumot tartottunk. Az egyik fórum volt, amit rendszeresen fogunk tartani, vagy 
fogok tartani, az a piacokon vagy olyan fórumokon fogok megjelenni, és a lakosokat szívesen 
várom, és én magam is meglep dtem, hogy szinte sorban álltak az emberek kérdésekkel, 
észrevételekkel, és nagyon sok jó javaslatot kaptam a lakosoktól, és tudtam is hasznosítani a 
munkánk folyamán. Aminek nagyon örültünk, hogy idén sikerült a helyi múzeumban a „100 
éves a Kalocsai Rend rkapitányság” tárlatot megnyitni, valamint családi napokat szerveztünk, 
nyílt napot szerveztünk, amivel tényleg egy kicsit a lakosság felé megmutattuk magunkat. Egy 
kicsit a jöv re tekintve, hogy mik a terveink: nem véletlen raktam erre a diára ezeket a képeket. 
Az új pszichoaktív anyaggal visszaélés b ncselekményekbe nagyon-nagyon nagy er vel kell 
föllépnünk, és nem véletlenül tettem mellé egy elfogásról egy képet, mert sajnos ez a két dolog, 
a lopás és a pszichoaktív anyaggal való visszaélés szinte kéz a kézben jár, mert sajnos vannak 
már olyan körök, akik azért követnek el kisebb vagyon elleni cselekményeket, hogy ezeket a 



bódító hatású szereket meg tudják vásárolni. Ebben a témakörben el relépés kell a Kalocsai 
Rend rkapitányságon. Itt föllebbentettem egy pár fotót, és esetleg, hogyha valaki magára 
ismerne, mármint a gépjárm vére, attól elnézést kérek. Tavaly júliusban elkezdtük a közlekedés 
rendjének fokozottabb ellen rzését, és most igazodva a városvezetés elképzeléséhez, a parkolás 
rendjének b vítésének témaköréhez, egy er s sajtókampányba kezdtünk, hogy hogyan kell 
szabályosan parkolni. Ezt folytatjuk tovább, és természetesen az els  id szakban a 
figyelmeztetés eszközével élve. Ha megnézzük ezt a diát, ezen alig találunk olyan járm vet, 
amelyik szabályosan parkol. Ez a Kossuth utca – 51-es számú f út keresztez dése. Ez itt egy 
forgalom el l elzárt terület, ott egy megállni tilos, ez egy kanyarodósáv, 1-2-3-4 gépjárm  is 
ott parkol. Ezen szeretnénk pozitív irányban változtatni, és fogunk is. Ez szintén egy 
gyöngyszem, forgalommal szemben kerékpárúton sikerül parkolni. Piactér, ezt fokozottan 
fogjuk a jöv ben is ellen rizni. Ez egy forgalom el l elzárt terület, ez pedig az egyik 
kedvencem: buszöböl, forgalommal szemben. A másik kedvencem a gyalogos közlekedés. 
Nem használjuk a gyalogátkel helyet, hanem keresztben. Tudjuk, hogy miért van ez, így 
gyorsabban át lehet érni, de iszonyatosan veszélyes. Csak hogy mutassak valami optimista és 
pozitív képet, tudunk mi szabályosan is gyalogosan közlekedni, f leg, hogyha ott van a rend r. 
És akkor a jöv l: a nyári idegenforgalmi szezonban – Polgármester úrnak ezt jeleztem – 
hétvégéken, pénteken, szombaton és vasárnap, f leg szombaton még éjszakai id szakban is 
folyamatos gyalogos jár rszolgálatot fogunk a városközpontba küldeni, ezzel próbáljuk – nem 
próbáljuk, meg fogjuk akadályozni véleményem szerint hangoskodásokat, a pohártöréseket, a 
rongálásokat. Valamint amit én tervezek a nyárra, sokszor meg szoktuk kapni kritikaként, hogy 
csikorgó gumikkal, hangos gépjárm vekkel mennek, amik át vannak alakítva. Itt látható ez a 
kamion ezen a képen, ez a Nemzeti Közlekedési Hatóságnak a mobil m szaki állomása. Tavaly 
egyszer már elhoztam ide Kalocsára, nem volt nagy sikere az engedély nélkül átalakított 
gépjárm vezet k körében, de bízom benne, hogy ezzel tudunk majd el re lépni. És a következ  
napirendi pont lesz majd a drónnak a beszerzése, 1-2 gondolat a drónról. Rendkívül sok jó 
dologra lehet használni, és ebben a kérdéskörben szerintem úttör k leszünk Bács-Kiskun 
Megyében. A drón mellett lehet látni egy illegális hulladéklerakót, ez Kalocsa külterületén van. 
Itt egy szétbontott gépjárm nek az alkatrészei láthatóak, aminek hál’ Istennek megvan az 
elkövet je. Bajáról sikerült ezt a gépjárm vet megvásárolni, ezt szétbontották, a vázát 
fémhulladéknak eladták, és fogták és a gyönyör  zöld környezetbe ezt a hulladékot leborították. 
Sajnos nem egy ilyen van, az ilyen jelleg  b ncselekményeket a drónnal rendkívül jól ki lehet 
sz rni, els  körben erre tervezzük. Amire tervezzük továbbá még a drónt használni, az 
elt néseknél hatalmas területeket lehet ezzel a drónnal átvizsgálni, és id s, magatehetetlen 
személyek, hogyha elmennek otthonról, nem találnak haza, vagy kórházból, sajnos ilyen is volt, 
a drón segítségével egyszerre sokkal több és nagyobb területet tudunk ellen rizni. Valamint a 
terménylopások megel zésének fontosságát nem kell hangsúlyoznom, föntr l mindent sokkal 
jobban lehet látni. És természetesen a közlekedésrendészeti ellen rzésre is be fogjuk vonni ezt 
a drónt. Egy kicsit távolabbi, de mégis csak a jöv : az épül  Duna-híd. Ugye az okos ember 
mindig el re gondolkodik, és ezért raktam föl ide egy képet a térfigyel  kamerákról. Nem 
biztos, hogy hatalmas jelleg  térfigyel  rendszer fejlesztésében kell gondolkodni, hanem egy 
jó csomópontra, esetleg 1 vagy 2 kamera fejlesztésével már nagyon-nagyon jól le tudjuk fogni 
esetleg a Dunántúlról érkez  forgalmat, mert abban biztos vagyok, hogy meg fog n ni az 
átmen  forgalom. Az, hogy a b nözést mennyire fogja érinteni, ez kérdés, de készüljünk föl. A 
kamera elriasztó, és a felderítésben viszont nagyon-nagyon segít . A két motoros rend r nekem 
egy nagy-nagy álmom, és F kapitány úr támogatását élvezzük ebben a kérdésben. És úgy 
gondolom, hogyha a motorkerékpáros jár rszolgálatot Kalocsán létre tudjuk hozni, akkor az új 
híd megnövekedett forgalmát – kiváltképp a tehergépjárm  forgalmat – a motoros kollegákkal 
rendkívül jól fogjuk tudni ellen rizni. Én ennyivel kívántam kiegészíteni a beszámolómat, 



köszönöm szépen a figyelmüket, és kérem a tisztelt Képvisel -testülett l a beszámolóm pozitív 
elbírálását és elfogadását. Tábornok úr jelentem, befejeztem. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Kapitány úr, köszönjük szépen mind a beszámolót, mind a kiegészítést, de legf képpen a 
szolgálatot, amelyet Kalocsa lakossága érdekében végez a kapitányság. Szeretném a képvisel -
testület tagjait kérdezni, hogy van-e valakinek kérdése Kapitány úrhoz a beszámolóval 
kapcsolatosan? Dr. Bagó Zoltán képvisel  úr jelentkezik kérdésre, parancsoljon Képvisel  úr, 
a kérdéseit hallgatjuk. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Tábornok úr, Alezredes úr, Kapitány úr! Ez a 25. beszámoló, 
amit végig hallgatok az elmúlt 25 évben a rend rségnek a m ködésér l, és az én emlékezetem 
szerint ilyen jó statisztikai adatok még nem hangzottak el a képvisel -testületi ülésen, úgyhogy 
ezúton szeretnék gratulálni. És ez generál bennem egyébként kérdéseket. Az egyik, az 
ominózus drónt már említette Alezredes úr. Bizottsági ülésen is tárgyalta az önkormányzat, és 
a kertvárosban van egy olyan szóbeszédes aggodalom, hogy ez a drón elég magasra tud menni, 
és most, hogy jön a nyári szezon, ez a drón belát a kertekbe. Én szeretném, hogyha itt a 
nyilvánosságot kihasználva megnyugtatná a lakosságot, hogy nem kukkolásra van ez a drón, 
hanem szakmai feladatokra. A másik az ennél komolyabb kérdés, a következ  napirendi 
pontjaink között van például a Pet fi utcai Csóka Sporttelep, aminek az állagmegóvása 
visszatér en folyamatos probléma az önkormányzatnak és a rend rségnek. Polgár rökkel 
összefogva nagyon nagy er ket igényel, és ennek ellenére folyamatosan romlik az állapota, 
folyamatos a rongálás, zártörés stb. stb. Ha esetleg pár mondatot mondana arról, hogy a jöv re 
nézve bízhatunk-e valamiben, hiszen szintén csak bizottsági ülésen elhangzott, hogy az 
országban három ilyen létesült az elmúlt 10 évben, és abból kett t teljesen elbontottak. Mi 
szeretnénk Kalocsán vigyázni erre az épületre. És a 3. pedig a térfigyel , ez már abszolút 
szakmai kérdés, önkormányzati képvisel ként kérdezem, hogy támogatok minden jelleg  
térfigyel  fejlesztést,  de  picit  összeugrik  ilyenkor  a  gyomrom,  hogy ez  azt  jelenti,  hogy egy  
esetleges fejlesztésben a helyi rend rkapitányság pénzügyi igénnyel fog élni az önkormányzat 
felé, vagy a Megyei F kapitányság saját er l, vagy ilyen társfinanszírozással, mint a drón, 
vagy mi ennek az esetleges látszata már? 
 
Bóbis Attila rend rkapitány: 
Ahogy írtam is, mi hívjuk drónnak, de ez egy pilóta nélküli légijárm . Ennek a kezelésének, 
ennek kötött szabályai vannak a repülésnek, és természetesen nem olyan helyen fogjuk röptetni 
ezt a drónt, ahol lakóövezet van, hanem olyan helyeken, ahol tényleg indokolja a rend ri 
hivatást, mint ahogy a képen is látható volt, csak maga itt a keresztez désre fókuszálva, a 
közlekedési ellen rzésnél. Külterületen szintén csak azokat a részeket, tehát nem fogunk 
rögzíteni képeket, csak olyan képeket, amit lent a kezel  tud látni, és természetesen mindenkit 
megnyugtatok, hogy ez nem arra lesz használva, és nem a lakott terület fölött lesz alkalmazva. 
Igen, a sporttelepnek a visszatér  jár röz  ellen rzését természetesen meg fogjuk tudni oldani, 
polgár rséggel mi ezt egyeztettük, és meg is van szervezve már el re, egészen augusztus 31-ig 
beterveztük a nyári szezonnak, vagy elkészítettük a turisztikai szezon terveit, ez is szerepel 
benne. És a 3. kérdésként a térfigyel  kamera, ahogy említettem, nem egy óriási fejlesztésre 
gondolok, hanem akár 1 vagy 2 kamera elhelyezésére, és ezt nem a rend rség telepítené, hanem 
a meglév , önkormányzat által telepített kamerahálózatnak a fejlesztésére gondoltunk.  
 
 
 



Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönjük szépen a válaszokat Kapitány úr. Más kérdésre nem jelentkezett, a kérdéskört 
zárom. Vélemény, hozzászólás van-e a képvisel -testület tagjai részér l? Dr. Vincze András 
képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A beszámoló tartalmazza, hogy a rend rség fokozta a közterületi 
jelenlétet, és meg is említi, hogy melyik frekventált helyeken a városban. Egyetlen egy 
javaslatom és lakossági kérésem lenne, hogyha lehetséges, akkor ez a terület egészüljön ki majd 
a Csilás parkkal. Ez egy évek óta meglév  probléma, ott f ként az éjszakai történésekre 
gondolok, és nem mindenkire, de bizony vannak olyan emberek, társaságok, akik nem igazán 
tudják, hogy hogy kell ott éjszaka viselkedni. Arra is tekintettel, hogy az egy buszparkoló, olyan 
tábla is van kihelyezve, ehhez képest személygépjárm vek, motorok parkolnak bent. Amíg 
nyugodtan beszélgetnek és elvannak, azzal nincs gond, de amikor ott elmegy zene 
bömböltetésbe, motorpróbálgatásba, gumiégetésbe vagy akár rongálásokba – meg kell nézni a 
turisztikai információs panel állapotát – szétrúgva, széttörve. A domborm  szintén, t zgyújtás 
a fapadon, a fapadon tüzet gyújtanak… Nem a t zgyújtó helyen, amib l tizen-nem tudom hány 
darab van, a fapadon…Ez egy lakossági jelzés, és ha már az anyagban is van, és itt van a 
Kapitány úr, akkor megragadom az alkalmat, hogy esetleg szúrópróbaszer  éjszakai jelenléttel 
egészítsék már ki a körjáratot a Csilás parkkal is. 
 
Bóbis Attila rend rkapitány: 
Ez már eljutott hozzánk is ez az információ, amelyet természetesen sajnos mi is tapasztaltunk. 
Ahogy említettem, a városközpontban elrendelt gyalogos jár rszolgálatot ez a rész is fogja 
érinteni, tehát a Csilás park, a f tér, a Sétálóutca egészen a buszmegállóig, tehát ez lesz majd 
egy gyalogos jár rkörzet, úgyhogy bízom benne, hogy sokkal kevesebb lesz ez a probléma. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm, más vélemény, hozzászólás van-e? Tábornok úr. 
 
Dr. Gulyás Zsolt rend rf kapitány: 
Tisztelt Képvisel  Hölgyek és Urak, Polgármester úr, nagy tisztelettel köszöntöm Önöket. Els  
körben azért vagyok itt, mert Kapitány úr mellett azt gondolom, a megyei rend rf kapitánynak 
egy ilyen beszámolón ott a helye, másodsorban pedig azért, mert úgy gondoltam, hogy illene 
nekem is bemutatkozni, hiszen nem régen kezdtem meg itt a pályafutásomat, bár ez így ebben 
a formában nem igaz, hiszen harmadszor vagyok ebben a megyében. 1992-ben Baján kezdtem 
szolgálatomat, majd hazamentem szül megyémbe, Békés megyébe. Ott dolgoztam több, mint 
10 éven keresztül, és 2008-ban, Dávid Károly – akkor még dandártábornok úr – kérésére jöttem 
vissza Bács-Kiskun Megyébe határrendészi szolgálatvezet nek. 2015-t l Csongrád-Csanád 
Megyében dolgoztam, mint rendészeti f kapitány-helyettes, és 2019-ben lettem a Baranyai 
Rend rf kapitányság vezet je. Az elmúlt év nyarán kaptam a felkérést, hogy a nyugdíjba 
vonuló Dávid Károly vezér rnagy helyett vállaljam el a megyei rend r-f kapitányság 
vezetését, és ennek örömmel tettem eleget, több ok miatt. Ismerem a megyét, ismerem az itt 
dolgozó embereket, másodsorban pedig azért, mert megtiszteltetésnek tartottam, hogy Dávid 
Károly vezér rnagy úr után átvehetem ezt a szolgálatot. Úgyhogy örömmel tettem eleget ennek 
a  felkérésnek,  és  most  már  elmondhatom,  hogy Bács-Kiskun megyei  lakos  vagyok,  tehát  itt  
élek a családommal. 2 nagy gyermekem van, gyakorlatilag feleségemmel ketten vagyunk, a 
többiek már szanaszéjjel. Néhány gondolatot szeretnék elmondani az én elgondolásomról, mit 
tervezek, mi az én hitvallásom: az els  és legfontosabb az, amir l Kapitány úr is beszélt, az a 
szolgálat, tehát mi azért vagyunk, hogy szolgáljuk az itt él  lakosokat, ez a legfontosabb 



küldetése a rend rségnek, a szolgálat a legfontosabb feladata. És amit szeretnék megvalósítani, 
az a „látható rend rség”. Azt gondolom, hogy az emberek nem rend rautókat szeretnének látni 
az utcán, hanem rend röket, akik teszik a dolgukat és intézkednek. Én remélem, hogy ezt 
érzékelik, hogy egy kicsivel talán többet mozgunk a területen, és a kollegáink többet 
intézkednek, ezt mindenféleképpen szeretném meghonosítani. A nyári idegenforgalmi 
id szakra a megye minden nagyvárosában elrendeltem a gyalogos szolgálatot, tehát ez 
mindenütt lesz, nem csak Kalocsán. Szintén azt gondolom, hogy ahhoz, hogy az idelátogatók, 
az itt él  emberek nyugodtan tudjanak szórakozni, vagy az éjszakát úgy tudják eltölteni, hogy 
akik szórakozni akarnak, azok szórakozzanak, akiknek pihenni akarnak, pihenhessenek, ehhez 
mindenféleképpen folyamatos rend ri jelenlétre van szükség, ezért a hétvégén erre mindenütt 
számítani  kell.  Nagyon  fontosnak  tartom  azt  is,  amit  Kapitány  úr  kivetített,  a  kábítószer,  a  
pszichoaktív anyagok elleni fellépés, ez egy kiemelt stratégiai kérdés. A terjeszt i magatartás 
visszaszorítása nagyon fontos számunkra, aztán ha a terjeszt i magatartásra felléptünk, akkor 
ott  a  másik  része,  a  fogyasztók,  a  vásárlói  kör.  Tehát  hogyha  van  kínálat,  akkor  mindig  van  
kereslet, de ha van kereslet, akkor mindig lesz kínálat is. Ebben azt gondolom, hogy közösen 
kell fellépnünk, tennünk kell azért, hogy a kínálat oldalról is csökkenjen, kevesebb legyen 
azoknak a személyeknek a száma, akik ezekhez az anyagokhoz nyúlnak. Többek között ezért 
kerestem meg Hatala dandártábornok urat, és kértem meg, hogy a már létez  5 vármegyei 

nmegel zési tanács mellett 6.-ként jöjjön létre a Bács-Kiskun Vármegyei B nmegel zési 
Tanács. Ez 24-én megalakult. Nem csak a kábítószer miatti fellépést tervezzük, hanem minden 
olyan témában, amiben a b n megel zésében tudunk közösen fellépni, szeretnénk együtt 
fellépni. Egy atipikus b nmegel zési tanács jött létre, mert általában ez egy sz k kör, nagyjából 
18, maximum 20 testületb l és szerepl l áll ez a b nmegel zési tanács, a miénk az egész 
nagy lett, 38-an vagyunk.  Mindenkit megkértem, többek között a járási székhely  
polgármestereket is, hogy vegyenek ebben részt, és köszönöm is, hogy ebben támogatnak 
engem. A másik nagy témakör, err l is beszélt Kapitány úr, ez a közlekedési helyzet. Sajnos 
nem vagyunk jó helyzetben, az elmúlt évben a legtöbb halálos baleset a mi megyénkben történt, 
és az ittasan okozott balesetek tekintetében is els  helyen állunk 13 %-kal. Van olyan része a 
megyének, ahol ez 25%, ez egy óriási szám. Ez azt jelenti, hogy 100 balesetb l 25-öt ittasan 
okoztak. Aztán még egy szomorú statisztika élén állunk, ez pedig a passzív biztonsági eszközök 
alkalmazásának az elmulasztása. A megyében bekövetkezett balesetek esetében több mint 33%-
ban, balesetek 33%-ban nem használták a passzív biztonsági eszközt, tehát hogyha 
bekapcsolták volna a biztonsági övet, akkor talán a sérülés is elmaradt volna, és sajnos többen 
meghaltak azért, mert nem használták ezeket az eszközöket. Úgyhogy ezekben a kérdésekben 
is egy szigorú fellépést tervezünk. Természetesen élünk a megel zés lehet ségével is. Ezeket 
tervezem, nagyon bízom benne, én felel tlenül sosem szoktam ígérni. Amit megígérek, azt 
általában be is szoktam tartani, és ezért igyekezni fogunk mindent megtenni annak érdekében, 
hogy amit elmondtam, azt be is tartsam. Köszönöm szépen a figyelmüket. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Nagyon szépen köszönjük. Kalocsa vonatkozásában nagyon fontos nekünk városvezet knek is 
a lakossági szolgálat és a lakosságnak a biztonságérzete. Örömmel láthattuk a 2022-es évi 
adatokat, hogy ezek csökken  tendenciát és egy alacsony mértéket mutatnak a korábbi évek 
számadataihoz képest. Nagyon fontosnak tartjuk azt és nagyon örömteli az, hogy a rend rség 
tényleg az id seknek nyújtott segítségben is kiveszi a részét, ez is egy fontos célkit zése a 
városnak, a városvezetésnek. Vagyon elleni b ncselekményeknek a visszaszorítása, az 
elkövet knek a felkutatása, nyilván ez is nagyon fontos. A vagyonvédelem a lakosságot nagyon 
közvetlenül érinti, és nyilván a közlekedés is, a városvezetés is a közlekedés biztonságára nagy 
hangsúlyt fektet, több olyan közlekedésbiztonságot segít  eszközt helyeztünk ki az elmúlt 
években, amely ezt segíti, akár a Bátyai út – Meszesi út keresztez désében a 



gyalogátkel helynél a sárga villogó, a gyalogátkel helyeknél ez a zebra forma, amely még 
jobban figyelmezteti a járm  közleked ket a gyalogosátkel kre. És a parkolóknak, a szabályos 
parkolást – ahogy Kapitány úr említette, – ennek az ellen rzését, folyamatosan a 
parkolóhelyeket mi is felfestjük, és pont a mai napon a F  utca elején egy új kialakítás, hogy 
plusz  parkolók  is  kerüljenek  kihelyezésre,  és  a  szabályos  parkolást  az  autósoknak  segítve  a  
jelzéseket frissen festették. Több gyalogátkel helyet is szinteltolással, amely még a forgalom 
csillapítását is segíti, ilyeneket is építettünk, abszolút érdekeltek vagyunk ebben. Nagyon 
szépen köszönöm ezt az együtt gondolkodást, hogy a kalocsai embereknek minél komfortosabb 
legyen a biztonságos közlekedése. Ehhez a munkához kívánok további elkötelezettséget, sok 
er t minden munkatársának, köszönjük szépen a szolgálatot. A vitát zárom a napirenddel 
kapcsolatosan, a határozati javaslatot teszem fel szavazásra, err l kérnék egy szavazást. 
 
A képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 60/2023 számú határozat 
Beszámoló Kalocsa Város b nügyi, közrend és közbiztonsági helyzetének 2022. évi 
alakulásáról 
 

Határozat 
 
A Képvisel -testület 
 
elfogadja Kalocsa Város b nügyi, közrend és közbiztonsági helyzetének 2022. évi alakulásáról 
szóló beszámolót. 
 

Értesülnek:  a képvisel -testület bizottságai 
Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 
és általuk az érintettek 

 
 __________________________________________________________________________________ 

 
2. Kalocsai Rend rkapitányság támogatása rendvédelmi célú drón beszerzése érdekében 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A Kalocsai Rend rkapitányság vezet je az illetékességi területéhez tartozó 21 települést 
korábban megkereste, és Kalocsa városa is szándéknyilatkozatot adott arról az április 27-i 
testületi ülésen, hogy részt kíván venni ebben a drón beszerzésben, és anyagilag hozzá kíván 
járulni. A településvezet kkel konzultáltunk, és a drón megvásárlásához javaslom, hogy 
önkormányzatunk 400.000 Ft támogatást biztosítson. Ez a beszerzett eszköz, ahogy Kapitány 
úr is említette, a kalocsai kapitányság ellátási területén kerülne felhasználásra. Be is mutatta 
nagyon szemléletesen, hogy mennyire segíti ez az  munkájukat, amellyel az itt és a környéken 
él k biztonságát tudják szolgálni. Szeretném kérdezni a képvisel -testület tagjait, hogy van-e 
valakinek kérdése a napirenddel kapcsolatosan? Amennyiben kérdés nincs, vélemény, 
hozzászólás van-e? Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  úr, parancsoljon. 
 
 
 



Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Köszönöm Polgármester úr. A Pénzügyi és Vagyonellen rzési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést, és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Az el terjesztésben pontosításra került, hogy milyen költségvetési sorról 
kerül kiutalásra ez a támogatás. Köszönöm szépen, a vitát zárom. Szavazásra teszem fel a 
határozati javaslatot az írásban kiküldött határozati javaslat változatlan hagyásával, err l kérnék 
szavazást. 
 
A képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 61/2023 számú határozat 
Kalocsai Rend rkapitányság támogatása rendvédelmi célú drón beszerzése érdekében 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 

1.) a Kalocsai Rend rkapitányság részére 400 000,- Ft összeg  támogatást biztosít drón 
vásárlásához, felhatalmazza a polgármestert az ezzel kapcsolatos kötelezettségvállalás 
aláírására. 
 
Felel s:  polgármester 
Határid :  azonnal 

 
2.) Elfogadja, hogy az 1.) pontban foglalt kötelezettségvállalás el irányzati fedezete úgy 

kerül biztosításra, hogy a 2023. évi költségvetési rendelet 1. melléklet 10. táblázat 18. 
sorában található költségvetési jogcím (Kalocsai Polgár r Egyesület támogatása) 
jelenleg rendelkezésre álló 300 e Ft szabad el irányzata, valamint az Általános tartalék 
el irányzatból 100 e Ft átcsoportosításra kerül a 2023. évi költségvetési rendelet 1. 
melléklet 15. táblázat 1. sorában található költségvetési jogcím  (Önkormányzati 
jogalkotás, általános igazgatás és végrehajtás) K8 - Egyéb felhalmozási célú kiadások 
el irányzatához. 

 
Felel s:  polgármester 
Határid :  azonnal 
 

3.) Elrendeli, hogy a 2.) pontban foglaltak hatása 2023. évi költségvetési rendelet 
el irányzatain átvezetésre kerüljenek annak soron következ  módosítása alkalmával. 

 
Felel s:  polgármester 
Határid :  2023. évi költségvetési rendelet soron következ  módosítása 

alkalmával 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
 



 __________________________________________________________________________________ 

 
3. Az Önkormányzat és intézményei 2022. évi költségvetési rendeletének végrehajtásáról 

szóló zárszámadási rendelet elfogadása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Az államháztartásról szóló törvény rendelkezik arról, hogy a jegyz  készíti el , a polgármester 
terjeszti a képvisel -testület elé az el  év zárszámadását az 5. hónap utolsó napjáig, tehát 
május 31-ig kell ezt beterjeszteni. Az anyag itt van el ttünk, a f  szám a rendeletben: általános 
maradványként 216 848 000 Ft jelentkezett 2022. december 31. napjával a kalocsai 
önkormányzat és intézményeinél. Szeretném kérdezni a testületi tagokat, hogy van-e valakinek 
kérdése a zárszámadási rendelettel kapcsolatosan? Amennyiben kérdésre nem jelentkezik 
senki, vélemény, hozzászólás van-e? A vitát megnyitom. Bizottsági vélemény? Dr. Körmendy 
Szabolcs képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Köszönöm Polgármester úr. A Pénzügyi és Vagyonellen rzési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést, a rendeletet, és 3 igen és 1 tartózkodás szavazattal elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Kákonyi István képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság szintén 
tárgyalta az el terjesztést, és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Vincze András képvisel  úr jelentkezik szólásra, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A Jogi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta az el terjesztést, és 4 igen, 2 
tartózkodás mellett elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen, más vélemény nincs. Ahogy említettem, tehát ez a 216 848 000 Ft általános 
maradvány keletkezett az önkormányzatnál, ezt tudta 2023-as költségvetési évre áthozni az 
önkormányzat és beépíteni az idei évi költségvetésünkbe. Más hozzászóló nem jelentkezett, a 
vitát zárom. Az írásban kiküldött rendeletszöveget teszem fel szavazásra változatlan hagyással, 
err l kérnék egy szavazást. 
 
A képvisel -testület 7 igen szavazattal és 4 tartózkodással az alábbi rendeletet alkotja: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 10/2023. (V.26.) önkormányzati 

rendelete 
Kalocsa Város Önkormányzat és intézményei 2022. évi költségvetési zárszámadásáról 

 
(a rendelet a jegyz könyv 1. számú melléklete) 



 
 __________________________________________________________________________________ 

 
4. Békepárti határozat elfogadása 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A Magyar Országgy lés március 31-én egy határozattal egyértelm en kijelentette szándékát a 
béke és a biztonság mellett. A Megyei Jogú Városok Szövetségének elnöke, egyben Kaposvár 
polgármestere, Szita Károly kereste meg önkormányzatunkat, mint ahogy az országban az 
összes önkormányzatot, hogy csatlakozzunk önkormányzatként ehhez a nyilatkozathoz, 
amennyiben egyetért vele a képvisel -testület. Ez, a béke és biztonság melletti szándék 
kifejezése szerepel itt ebben a nyilatkozatban. Szeretném kérdezni a képvisel -testület tagjait, 
hogy van-e valakinek kérdése ezzel kapcsolatosan? Balogi József képvisel  úrnak hallgatom a 
kérdését, parancsoljon. 
 
Balogi József képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Egyetlen egy kérdésem van, amennyiben ezt a határozati 
javaslatot az önkormányzat elfogadja, akkor ennek milyen jogkövetkezménye van? Mi fog 
akkor történni? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Egy szándék kinyilvánítási következménye van ennek. Egy olyan szándék, hogy ezzel egyetért, 
ami itt a határozati javaslatban van, ezzel a szándékkal egyetért Kalocsa Város Önkormányzata 
is. Köszönöm szépen. Más kérdés van-e? Amennyiben kérdés nincs, akkor a kérdéskört zárom. 
Vélemény, hozzászólás van-e? Dr. Bagó Zoltán képvisel  úr, parancsoljon, hallgatom a 
hozzászólását. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Álláspontom szerint ennek a politikai nyilatkozatnak 
az égvilágon semmi súlya nincsen. Kalocsa Város Önkormányzatának pedig sem hatásköre, 
sem illetékessége nincs az adott kérdésben. A Magyar Kormány is része valamennyi szankciós 
döntésnek, és pont, hogy Oroszországot kéne megállítani, hogy ne bombázza Ukrajnát. Ezért 
sem volt annak idején egyébként helyénvaló a szankciókkal kapcsolatban bombákról beszélni, 
bombákat mutogatni óriásplakátokon. Az is kiderült már az elmúlt hónapokban, hogy az 
energiaválság oka Oroszország Ukrajna ellen nyitott háborúja. Ezt mi sem bizonyítja jobban, 
mint maga az Európai Unió és annak normaszövege, amit most idézek: „nem a szankciókat, 
hanem kizárólag Oroszországot terheli a kizárólagos felel sség a jelenlegi energia- és gazdasági 
válságért”. Úgyhogy itt azért halkan megjegyzem, hogy az energiaárak már jócskán a háború 
el tti szinten mozognak, miközben a magyar fogyasztói energiaárak még mindig a tavaly 
augusztusi világpiaci csúcsot tükrözik. Ennek oka pedig a rendkívül gyenge Forint, és nem az 
ilyen jelleg  politikai nyilatkozatok. Szóval ezt a nyilatkozatot fogadták el az uniós csúcson az 
EU vezet i, közöttük Magyarország is, és mivel az Európai Tanács csak teljes konszenzussal 
fogadhat el egy ilyen dokumentumot, annak ellenére biztosak lehetünk abban, hogy ezt a 
magyar  miniszterelnök  is  támogatta,  hogy  arról  itthon  egy  szót  sem  szólt  a  közmédia.  Ez  a  
valóság tisztelt Polgármester úr. Brüsszelben Orbán Viktor is egyetértett azzal, hogy a magas 
árakat nem a szankciók, hanem kizárólag az orosz agresszor okozza, és azzal is, hogy Putyin 
még a háború el tt manipulálta az energiapiacokat, most pedig zsarolni próbálja az Európai 



Unió. Err l szól az Európai Tanácsnak egy másik nyilatkozata, az Oroszország által Ukrajna 
ellen indított agresszív háborút elítél  nyilatkozata. Az áprilisi országgy lési választás el tt a 
Fidesz példátlan mérték , több mint 1 000 milliárd Ft-os hangulatjavító intézkedéseket hozott, 
ezek alapvet en 2 vonalon mozogtak. Egyrészt direkt jövedelemjuttatásokról volt szó, másrészt 
a háztartások kiadási terheit mérsékelni hivatott intézkedéseket vezettek be. Ide tartoznak a 
mindenféle ár maximalizálások, továbbá a jelzáloghitel moratórium és a kamat stop. Ezek miatt 
viszont a Magyar Jegybank elvesztette a kontrollját a kamat politikájában, ami azt 
eredményezte, hogy a valutánk tovább gyengült, az állam finanszírozása pedig rendkívül 
megdrágult. A központi költségvetés kamatkiadásai rendkívül magasak, amit mi adófizet k 
fedezünk.  És  ezt  nem  én  mondom,  hanem  a  Magyar  Nemzeti  Bank.  Az  ár  stopról  hamar  
kiderült, hogy a keresked k azt áthárították a lakosságra, és a Magyar Nemzeti Bank szerint ez 
gerjeszti az inflációt. Növelik az éves hiányt, plusz keresletet generáltak, de ezáltal f tötték az 
inflációt, pedig éppenséggel azt h teni kellett volna. Ez azt eredményezte, hogy 2023-ra az 
Unió GDP-je még mindig n , a magyar várhatóan 4%-kal csökken. Innent l fogva viszont az 
EU-ban nálunk a legmagasabb az infláció, azaz a pénzromlás az Európai Unió statisztikai 
hivatala szerint. Úgyhogy ennek a politikai nyilatkozatnak az égvilágon semmi értelme, hiszen 
teljesen logikátlan, úgyhogy én a magam részér l, mivel egy politikai nyilatkozat, én nem is 
kívánok részt venni a szavazásban. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm, Dr. Vincze András képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Szeretném leszögezni, hogy szerintem az teljesen egyértelm , hogy 
mindenki békét és biztonságot szeretne, a háborút mindenki elítéli, annak minden közvetlen és 
közvetett következményeit is, így nyilvánvaló, hogy jómagam is. Azt nem értem, hogy mi 
közünk van nekünk ahhoz, hogy ezt egy testületi határozatban kimondjuk. Szerintem ez teljesen 
szükségtelen. Azt pedig végképp nem tudom elfogadni, hogy ebben a határozatban még fel van 
emlegetve a 2022-es országgy lési választás, a nemzeti konzultáció, aztán ebben a határozatban 
felszólítjuk a magyar közéleti szerepl ket. Egyszer en nem értem, hogy nekünk ehhez itt 
Kalocsa városában, ennek a képvisel -testületnek mi köze van, miért kell nekünk ezt 
önkormányzati határozatban kimondanunk? Lehet, hogy ez a központi elvárás vagy igény, vagy 
utasítás, nem tudom. Én megmondom szintén, nem is érdekel, de ilyen okok miatt én nem 
tudom támogatni azt, hogy err l önkormányzati határozat szülessen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm, Balogi József képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Balogi József képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Békepárti nyilatkozat… Én azt gondolom, hogy akik itt 
ezeknél az asztaloknál ülünk, mindannyian békét akarunk. Szerintem senki, de senki nem örül 
annak, hogy határaink mellett emberéleteket oltanak ki, családok mennek tönkre egyik 
pillanatról  a  másikra.  Ez  nem jó.  Amit  itt  leraktak  elénk,  ugye  ez  egy  8-9  pontos  határozati  
javaslat, határozat, ebb l az 1., a 2., az 5. és a 6. pont az, ami valóban a békér l, a békevágyról 
szól, valóban konkrét dolgokat tartalmaz, még akár egyet is lehetne vele érteni. Viszont az 
összes többi az kormányzati kommunikáció. Teli van féligazságokkal, csúsztatásokkal. Bagó 
képvisel társam kifejtette nagyon szélesen, nagyon pontosan, hogy mir l is szól ez a dolog, a 
Brüsszelben elfogadott gazdasági szankciókról, amit mi hibásnak tartunk, ugyanakkor 
Magyarország miniszterelnöke ezeket a szankciókat megszavazta. Beszélünk tomboló 
inflációról, aminek elméletileg a háború lenne az oka, szerintem nem. Az orbáni 



gazdaságpolitika az oka, hogy ide jutottunk. És még egy ellentmondás, amit nem is nagyon 
értem,  hogy  ez  hogy  lehet:  Oroszország  háborúját  finanszírozza  Európa.  Bocsánat,  mi  is  az  
oroszoktól vesszük a gázt, gondolom ebb l a pénzb l is jut az orosz államkasszába, akkor mi 
is finanszírozzuk a háborút? Tehát ne haragudjanak, ezt amit ide leraktak elénk, én nemhogy 
nem tudom megszavazni, én sem szeretnék ebben a szavazásban részt venni, mert ez nem arról 
szól, mint ami ennek az el terjesztésnek a címe. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen, Király Róbert képvisel  úr jelentkezik szólásra, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Csatlakoznék én is az el ttem szólókhoz. Messzemen leg 
úgy gondolom, hogy mindenki békepárti itt Kalocsán, Magyarországon, egész Európában. 
Nincs az az ember, én úgy gondolom, aki a háború mellett és a háborúért lenne, úgyhogy 
számomra is érthetetlen, hogy miért kell politikát, politikai állásfoglalást önkormányzati 
ügyekbe belekeverni. Már csak azért sem, mert utánanéztem a 2011. évi CLXXXIX 
törvénynek, ami alapján az önkormányzat jogi hátterét kapja és dolgozik. És mindjárt úgy 
kezd dik az (1), illetve a (2) bekezdése, hogy a helyi önkormányzás helyi közügyekben. Tehát 
ez  a  fontos  szó,  hogy  a  helyi  közügyekben  tegyünk,  és  mindenki  azért  ül  gondolom  velem  
együtt, hogy Kalocsáért tegyünk valamit, de én nem tudom hogy evvel a politikai határozati 
javaslattal valamit tudunk-e Kalocsáért tenni, hiszen én is úgy vélem, hogy sem hatáskörünk, 
sem illetékességünk nincs ebben, befolyásolni nem tudjuk innen Kalocsáról, de messzemen kig 
szurkolunk, hogy a háború minél el bb véget érjen. Én sem tudok ebben a szavazásban részt 
venni. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Tisztelt felszólaló Képvisel  urak, semmit nem kell, semmi nem kötelez . 
Ez egy lehet ség. A Megyei Jogú Városok Szövetségének az elnöke kereste meg a kalocsai 
önkormányzatot, hogy tárgyalja meg. Most ez a tárgyalás folyik, és nyilvánvaló, hogy 
Magyarországon minden településnek lehet sége lesz ezt elfogadni, és kivonulni a szavazásból 
vagy nemmel szavazni, ezt mindenki eldönti majd, hogy hogy voksol. Itt van egy lehet ség 
Önök el tt is, hogy kinyilvánítsanak egy véleményt, és ezt mondják Önök is, hogy békepártiak 
és Magyarország békepárti, és ezt minél nagyobb körrel demonstráljuk, és ezzel is 
hozzásegítjük a politikát, a politikai döntéshozókat, hogy minél el bb ez a béke meg is 
valósuljon. És akkor nézzük, hogy mir l szól ez a határozat: 

1. Kifejezzük elkötelezettségünket a béke mellett. Azt várjuk el a nemzetközi közösség 
minden tagjától, hogy a miel bbi béke érdekében lépjenek fel, és kerüljék azokat a 
lépéseket, amelyek a háború kiterjedésével járnak. 

2. Ismételten elítéljük Oroszország katonai agresszióját, és elismerjük Ukrajna jogát az 
önvédelemhez. 

3. Álláspontunk szerint a Brüsszelben elfogadott gazdasági szankciók nem csillapították 
a háborút, és az orosz gazdaságot sem kényszerítették térdre, s t a szankciók 
eredményezte magas energiaárak megfizetésével Oroszország háborúját finanszírozza 
Európa. Az energetikai szankciók egekbe lökték az energiaárakat, gazdasági károkat 
és tomboló inflációt okoztak minden uniós tagországban. Nincs olyan család, amely ne 
érezné a szankciós infláció terheit 

4. Ellenezzük azokat a brüsszeli terveket, amelyek tovább szélesítenék az energetikai 
szankciók körét. A gáz- és olajimport teljes befagyasztása, a nukleáris f elemek 
behozatali tilalma jelent s ellátásbiztonsági zavarokat és még nagyobb inflációt 
okoznának számos tagországban, így Magyarországon is. Elvárjuk a brüsszeli 



döntéshozóktól, hogy ne hozzanak olyan döntéseket, amelyek gazdasági kárai 
nagyobbak, mint nehezen jósolható el nyei. Elfogadhatatlan, hogy Európa, és benne 
Magyarország legyen a háború f  gazdasági tehervisel je. 

5. Magyarország a háború kirobbanása óta történetének legnagyobb humanitárius 
segélyakcióját hajtotta és hajtja végre. Felhívjuk a Kormányt, hogy továbbra is minden 
lehetséges módon folytassa az Ukrajnából menekültek megsegítését. 

6. Felhívjuk a figyelmet arra, hogy a katonai konfliktus súlyosan érinti a kárpátaljai 
magyar közösséget. Már eddig is sokan adták az életüket a háborúban, miközben 
jelenleg is zajlik a sorozás annak érdekében, hogy további kárpátaljai férfiakat 
vigyenek a frontvonalba. 

7. Magyarország a NATO és az Európai Unió elkötelezett tagja. Teljes jogú tagként és 
szuverén államként Magyarország mindent meg fog tenni a béke el mozdítása 
érdekében. A 2022. évi áprilisi választások és a szankcióról szóló konzultáció 
eredményei egyértelm ek, ezek alapján meger sítjük: fegyverszállítások és további 
szankciók helyett miel bbi béketárgyalásokra van szükség. 

8. Felszólítjuk a magyar közéleti szerepl ket, hogy tartózkodjanak az olyan 
állásfoglalásoktól és politikai akcióktól, amelyek jelent s gazdasági károkat 
okozhatnak hazánknak, vagy Magyarország háborúba sodródását eredményezhetik. A 
háború folytatása, a halált okozó fegyverek szállítása emberek ezreinek életébe 
kerülhet. Csak azonnali t zszünettel, tárgyalásokkal és békével lehet életeket menteni! 

9. Ez a határozat a közzétételét követ  napon lép hatályba. 
Err l szól ez a határozat, err l kell most szavaznunk. Más hozzászóló nem jelentkezett, a vitát 
zárom. Szavazásra teszem fel az el bb általam felolvasott határozati szöveget, err l kérnék egy 
szavazást. 
 
A képvisel -testület 7 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza (Dr. Bagó 
Zoltán, Balogi József és Király Róbert nem vesz részt a szavazásban): 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 62/2023 számú határozat 
Békepárti határozat elfogadása 
 

Határozat 
 

Tárgy: a béke és a biztonság melletti szándék kifejezése 
 
Egy éve zajlik a háború Oroszország és Ukrajna között, és nincs jele annak, hogy rövid id n 
belül véget érne. A következmények drámaiak: a háború már eddig is több százezer emberéletet 
követelhetett és az elmúlt évek legnagyobb európai humanitárius válságát okozta. 
Európa a háborúba sodródás napjait éli. Az Európai Parlament további fegyverszállításokat 
követel. Vadászgépeket, helikoptereket, rakétarendszereket, harckocsikat és még több l szert 
küldenének a hadszíntérre. A tagállamok egy része már el is kötelezte magát a további 
fegyverszállítások mellett. Ezek a lépések világháborúhoz vezethetnek. 
Minezekre és a 2022. évi áprilisi választás egyértelm  üzenetére tekintettel a Képvisel -testület 
az alábbi megállapításokat teszi: 
 

1. Kifejezzük elkötelezettségünket a béke mellett. Azt várjuk el a nemzetközi közösség 
minden tagjától, hogy a miel bbi béke érdekében lépjenek fel, és kerüljék azokat a 
lépéseket, amelyek a háború kiterjedésével járnak. 

2. Ismételten elítéljük Oroszország katonai agresszióját, és elismerjük Ukrajna jogát az 
önvédelemhez. 



3. Álláspontunk szerint a Brüsszelben elfogadott gazdasági szankciók nem csillapították a 
háborút, és az orosz gazdaságot sem kényszerítették térdre, s t a szankciók 
eredményezte magas energiaárak megfizetésével Oroszország háborúját finanszírozza 
Európa. Az energetikai szankciók egekbe lökték az energiaárakat, gazdasági károkat és 
tomboló inflációt okoztak minden uniós tagországban. Nincs olyan család, amely ne 
érezné a szankciós infláció terheit 

4. Ellenezzük azokat a brüsszeli terveket, amelyek tovább szélesítenék az energetikai 
szankciók körét. A gáz- és olajimport teljes befagyasztása, a nukleáris f elemek 
behozatali tilalma jelent s ellátásbiztonsági zavarokat és még nagyobb inflációt 
okoznának számos tagországban, így Magyarországon is. Elvárjuk a brüsszeli 
döntéshozóktól, hogy ne hozzanak olyan döntéseket, amelyek gazdasági kárai 
nagyobbak, mint nehezen jósolható el nyei. Elfogadhatatlan, hogy Európa, és benne 
Magyarország legyen a háború f  gazdasági tehervisel je. 

5. Magyarország a háború kirobbanása óta történetének legnagyobb humanitárius 
segélyakcióját hajtotta és hajtja végre. Felhívjuk a Kormányt, hogy továbbra is minden 
lehetséges módon folytassa az Ukrajnából menekültek megsegítését. 

6. Felhívjuk a figyelmet arra, hogy a katonai konfliktus súlyosan érinti a kárpátaljai 
magyar közösséget. Már eddig is sokan adták az életüket a háborúban, miközben 
jelenleg is zajlik a sorozás annak érdekében, hogy további kárpátaljai férfiakat vigyenek 
a frontvonalba. 

7. Magyarország a NATO és az Európai Unió elkötelezett tagja. Teljes jogú tagként és 
szuverén államként Magyarország mindent meg fog tenni a béke el mozdítása 
érdekében. A 2022. évi áprilisi választások és a szankcióról szóló konzultáció 
eredményei egyértelm ek, ezek alapján meger sítjük: fegyverszállítások és további 
szankciók helyett miel bbi béketárgyalásokra van szükség. 

8. Felszólítjuk a magyar közéleti szerepl ket, hogy tartózkodjanak az olyan 
állásfoglalásoktól és politikai akcióktól, amelyek jelent s gazdasági károkat okozhatnak 
hazánknak, vagy Magyarország háborúba sodródását eredményezhetik. A háború 
folytatása, a halált okozó fegyverek szállítása emberek ezreinek életébe kerülhet. Csak 
azonnali t zszünettel, tárgyalásokkal és békével lehet életeket menteni! 

9. Ez a határozat a közzétételét követ  napon lép hatályba. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
5. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje intézmény átszervezése 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Kalocsa Városában a 2023/2024-es óvodai és bölcs dei nevelési évre történ  beiratkozás április 
26-án lezárult. Az intézményvezet , Katus Györgyné – akit külön köszöntök a körünkben – 
tájékoztatása alapján a Viola utcai Tagóvodában összesen 4 gyermek maradna, így a törvényi 
szabályozás alapján is, amely minimum 13 f t ír el , ott nem kerülne óvodai csoport 
kialakításra,  és  a  Bem  Apó  utcai  Óvodában  lenne  egy  csoportb vítés,  a  jelenlegi  3  csoport  
helyett  4  csoport  lenne  kialakítva.  A  Viola  utcába  jelentkezett  4  gyermeket  is  abban  az  



óvodában helyeznék át, így a Viola utcai Tagóvodában nem lenne óvodai nevelés, és a Bem 
Apó utcai Óvodában a 3 csoport helyett 4 csoport kerülne kialakításra, err l szól az intézményi 
átszervezésünk. Szeretném kérdezni a képvisel -testület tagjait, van-e valakinek kérdése ezzel 
kapcsolatban? Király Róbert képvisel  úrnak hallgatom a kérdéseit, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Meg szeretném kérdezni, ha itt van Óvodavezet  
asszony, hogy 4 gyermeket érint az átcsoportosítás, abban szeretném, hogyha tisztázná azt, 
hogy ez a 4 gyermek külön egy csoportba fog kerülni, vagy szétosztásra kerülnek? Illetve itt 
olvastam, és a határozati javaslat is szól arról, az utolsó pontja, hogy gyógypedagógiai óvoda 
lesz majd a Viola utcai Óvoda helyén, hogy ez körülbelül hány gyermeket érint itt Kalocsán? 
Gondolom volt err l valami el zetes felmérés. És körülbelül milyen munkát takar ez a 
gyógypedagógia? Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr, csak annyit szeretnék mondani, hogy a sajátos nevelési igény  óvodáskorú 
gyermekeknek a képzését nem az intézmény végezné, hanem a tankerület, mert speciális 
végzettség kell hozzá, de Intézményvezet  asszony erre is akkor majd ad választ. Köszöntöm 
Intézményvezet  asszonyt, az eredeti kérdésre akkor kérném, hogy tessék válaszolni, hogy egy 
csoportba kerül-e a 4 gyermek?  
 
Katus Györgyné Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje intézményvezet : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. A Bem Apó utcai Óvodában, miután 4 csoportban fog 

ködni az ellátás, ezért a gyermekek elosztásánál figyelembe vettük a tavalyi nevelési év 
tervezését követ en érkezett igényeket. Az igényeknek megfelel en a Pet fi Sándor utcai 
Óvodába, a Zöldfa utcai Óvodába és a Bem Apó utcai Óvoda egy-egy csoportjába helyeztünk 
el gyermekeket. Az elhelyezésnél figyelembe vettük azt, hogy csoportonként 4 gyermeknél 
több ne legyen, aki esetlegesen roma származású, és arányosan osztottuk el a Bem Apó utcai 
Óvoda mindegyik csoportjában ezen gyermekeket. Err l a Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
elnökével és a Képvisel  úrral egyeztettünk, a helyszínen végig jártuk az óvodát, bemutattam a 
csoportszobát, megmutattam az udvart, és a tervekr l egyeztettünk. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
És k elfogadóan nyilatkoztak ebben? 
 
Katus Györgyné Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje intézményvezet : 
Támogatták. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Rendben, köszönöm szépen a válaszát. Más kérdés van-e? Megengedi Képvisel  úr, akkor én 
válaszolnék itt a sajátos nevelési igény  gyerekekkel kapcsolatosan, mert jelenleg nincs ilyen 
képzés Kalocsán és nem is volt, ezt szeretnénk kialakítani. A korábbi ülésen a képvisel -testület 
döntött arról, hogy a Bajai Tankerület a Nebuló Iskolán keresztül végezné ezt a foglalkozást és 
ezt a nevelést az óvodáskorú gyerekeknek. Az Újvárosi Óvodát megtekintették, nyilván 
felújításra szorul, keresik a pályázati lehet séget. Amíg nem kerül felújításra az Újvárosi 
Óvoda, addig a Viola utcai Óvodát, hogyha nekünk, mint intézménynek nincs rá szükségünk 
jelenleg, mert nem jelentkeznek oda a gyerekek, akkor  nekik fel tudjuk ajánlani, mert az egy 

köd  óvoda, azt bármikor be lehet lakni, lehet használni. Alpolgármester úr vette és veszi 
folyamatosan kézbe ezt az ügyet, tankerület vezet vel is  tárgyalt, elkezdték ennek a 
folyamatát. A jöv  évben, 2024-es évre tud összeállni ez a rendszer azzal, hogy akkor abban az 



évben tud megindulni itt Kalocsán is a Viola utcai Óvodában a sajátos nevelési igény  
óvodáskorú gyermekeknek a fejlesztése. Köszönöm, más kérdésre nem jelentkezett. Vélemény, 
hozzászólás van-e a napirenddel kapcsolatosan? Schmidt Rajmund képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Én csak meg szeretném köszönni az Intézményvezet  
asszonynak, hogy bevont ebbe a kérdéskörbe, és els kézb l tájékoztatott mind engem, mint a 
kisebbségi önkormányzat elnökét, ezúton is köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Képvisel  úr, mint az abban a körzetben lakókat képvisel , akkor ezt egy 
elfogadható megoldásnak találta, köszönöm szépen. Király Róbert képvisel  úrnak hallgatjuk 
a hozzászólását, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Én is köszönöm az Intézményvezet  asszonynak a kielégít  válaszát. Nem véletlenül 
kérdeztem, hiszen félelmem volt itt az esetleges szegregáció kialakítása miatt. De az Ön 
válaszából kiderült, hogy ett l nem kell félnem. Bár ugye látom, hogy a kisebbségt l jöttek ide 
képvisel k, és igazából az a bajom, hogy nem látom, hogy éppen milyen problémájuk van, 
úgyhogy esetleg ha valakit meg tudunk kérni, mivel igazából pontosan nem tudom, hogy mi a 
problémájuk evvel az el terjesztéssel kapcsolatosan. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Lehet, hogy nincs benne probléma. 
 
Király Róbert képvisel : 
Az is lehet, de ha van probléma, akkor szerintem itt fejtsük ki, és ha van rá mód és lehet ség, 
akkor kérnék Polgármester úrtól 2-3 perces hozzászólási lehet séget valamelyik képvisel nek, 
vagy ha nem, akkor esetleg szavazzunk, mert nem egyértelm  nekem sem a papír. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Képvisel  úr a hozzászólását. Pécsi Vivien képvisel  asszonynak adok szót, 
parancsoljon. 
 
Pécsi Vivien képvisel : 
Köszönöm a szót. A Kulturális és Szociális Bizottság tárgyalta az el terjesztést, és elfogadásra 
javasolja. És külön örömmel fogadtuk a lehetséges gyógypedagógiai óvoda majdani létrejöttét. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Hozzám is eljutott ez a kép. Amit a képen látok, egy kreol, lehet, hogy 
cigány nemzetiség  kisfiú, összekapaszkodva, „barátok, mert ismerik egymást, és az 
együttnevelés falakat bont”, számomra sem egyértelm . De annyit szeretnék elmondani, hogy 
amit szoktam is mondani, Kalocsa Város Önkormányzatánál soha nem volt még ilyen er s a 
cigány nemzetiségnek a képviselete és az érdekérvényesítése. Sztojka István megválasztott 
Cigány Nemzetiségi Önkormányzat elnökével is szoros az együttm ködés, az ottani körzet 
képvisel jével, Schmidt Rajmunddal is. Köztudott, Schmidt Rajmund is cigány nemzetiség , 
úgyhogy  is maximálisan tudja a nemzetiség érdekeit képviselni. Ahogy emlékszem, amikor 
voltak nálam a tavalyi évben, az átiratkozási határid  után megkerestek, hogy a Viola utcai 
Óvodába nem szeretnének menni a gyerekek. Most kvázi azt hozta az élet, hogy a 
beiratkozásokkal megtörtént, hogy ki melyik óvodába szeretne menni, a Viola utcai Óvodába 



nem jelentkezett, csak 4 gyermek maradna, így nem tudjuk fenntartani. Király Róbert képvisel  
úrral egyetértve – viszonylag keveset szoktam, de most idézem – mi itt a probléma? Erre volt a 
válaszom,  hogy  szerintem  semmi.  Itt  nincsen  semmiféle  probléma.  Tökéletes  az  együttélés,  
tökéletes az összhang, úgyhogy igen, amit ott mutatnak, teljesen egyetértek vele. Amennyiben 
más hozzászóló nem jelentkezett, a vitát zárom. 3 határozati javaslatot kell majd elfogadni. 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 63/2023 számú határozat 
Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje intézmény átszervezése 
 

Határozat 
 

Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete dönt arról, hogy  

1.) a Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Intézményt 2023. augusztus 1. napjával 
átszervezi.  

2.) felhatalmazza a polgármestert a módosító okirat aláírására és arra, hogy az egységes 
szerkezetbe foglalt Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Intézmény alapító okiratát a 
módosító okirattal együtt a törzskönyvi nyilvántartásba való bejegyzés érdekében küldje 
meg a Magyar Államkincstár részére. 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 64/2023 számú határozat 
Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje intézmény átszervezése 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete dönt a Kalocsa Város Óvodája és 
Bölcs déje intézmény alapító okiratának módosításáról az alábbiak szerint: 
 

Módosító okirat 
 

Okiratszám: KVOB-M-1-2023 
 
A Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje a Kalocsa Város Önkormányzata által 2022. május 16. 
napján kiadott KVOB-A-1-2022 számú alapító okiratát az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV.tv 8/A és a nemzeti köznevelésr l szóló 2011. évi CXC törvény 21.§ (2) és (3) 
bekezdése alapján – a 64/2023. számú Kalocsa Város Önkormányzatának képvisel  
testületének határozatára figyelemmel – következ k szerint módosítom: 
 
1 Az alapító okirat 1.3.2. pontjában foglalt táblázat els  sora elhagyásra kerül 

 
1.3.2 telephelye (i) 



 
telephely megnevezése telephely címe 
Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Zrínyi 
utcai Bölcs de 

6300 Kalocsa, Zrínyi u. 
17. 

Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Zöldfa 
utcai tagóvodája 

6300 Kalocsa, Zöldfa u. 
38. 

Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Bem 
Apó utcai tagóvodája 

6300 Kalocsa Bem Apó 
u. 15. 

Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje 
Csokonai utcai tagóvodája 

6300 Kalocsa Csokonai 
u. 4. 

 
2 Az alapító okirat 6.3. pontjában foglalt táblázat 2. sora elhagyásra kerül, a további 

szerkezeti egységek számozásának értelemszer  megváltozásával. 
 
3 Az alapító okirat 6.3. pontjában foglalt táblázat 4. sorában a maximálisan felvehet  

gyermeklétszám „75 f ”  helyébe „100 f ” lép. 
 

A feladatellátási helyenként felvehet  maximális gyermek- tanuló létszám 
 

 feladatellátási hely megnevezése alapfeladat 
megnevezése 

maximálisan 
felvehet  
gyermeklétszám 

1. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje 
Csokonai utcai tagóvodája 

óvodai nevelés 100 f  

2 Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje 
Zöldfa utcai tagóvodája 

óvodai nevelés 100 f  

3. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Bem 
Apó utcai tagóvodája 

óvodai nevelés 100 f  

4. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje 
Zrínyi utcai Bölcs de 

óvodai nevelés 
és bölcs dei 
ellátás 

45 f  

5. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje 
Pet fi Sándor utcai óvoda 

óvodai nevelés 150 f  

 
4 Az alapító okirat 6.4 pontjában foglalt táblázat 2. sora elhagyásra kerül a további 

szerkezeti egységek számozásának értelemszer  megváltozásával. 
 

6.4 feladat ellátására szolgáló vagyon 
 

 ingatlan címe ingatlan 
helyrajzi száma 

vagyon feletti 
rendelkezési 
joga vagy a 
vagyon 
használati joga 

ingatlan 
funkciója 

1 6300 Kalocsa, Pet fi 
Sándor u. 26  

655 vagyonkezel i 
jog  

óvoda 

2 6300 Kalocsa, Zöldfa u. 
38 

1472 vagyonkezel i 
jog 

óvoda 

3 6300 Kalocsa, Bem Apó 
u. 15 

1596 vagyonkezel i 
jog 

óvoda 



4 6300 Kalocsa Zrínyi u. 17 1434/4 vagyonkezel i 
jog 

bölcs de 

5 6300 Kalocsa, Csokonai 
u. 4 

3218 vagyonkezel i 
jog 

óvoda 

 
5 A jelen módosító okiratot 2023. augusztus 1. napjától kell alkalmazni. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
A képvisel -testület 11 igen az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 65/2023 számú határozat 
Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje intézmény átszervezése 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

1.) felajánlja a Bajai Tankerületi Központ részére a Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje 
Pet fi  Sándor  utcai  Óvoda  Viola  utcai  telephelye  6300 Kalocsa  Viola  utca  16.  szám 
(Hrsz.: 2556) alatti ingatlant gyógypedagógiai óvoda m ködtetéséhez. 

 
2.) Felhatalmazza a polgármestert a szükséges szerz dések megkötésére. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

A polgármester a hangrögzítés meghibásodása miatt technikai szünetet rendel el. 
 __________________________________________________________________________________ 

 
6. Ingatlan tulajdonjogának rendezése (Kalocsa 3035/35 hrsz.) 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Ez a Kalocsa, Miskei úton az ATI pálya körül lév  „L” alakú terület. Hosszú évtizedes használat 
alakult ki ezen a területen. Amikor az Autóklub épülete épült, illetve az ATI pálya, a tanpálya 
megépült 1978-79-ben, akkor alakították ki a mostani állapotot, mostani méretet, és kerítéssel 
körbe is kerítették. Majd a 2000-es években a környez  területeken különböz  területek 
kerültek kialakításra és különböz  magántulajdonok, és kialakították a használatot, az 
önkormányzatnak ezt az „L” alakú területét a 3 szomszédos tulajdonos egy ráépítéssel, kerítés 
ráépítéssel használatba vette, tehát ez a gyakorlat azt mutatta, mint hogyha ott nem is lett volna 
önkormányzati tulajdonú terület. Majd a tulajdonosváltások során az érintett 
telektulajdonosoknak  a  Miskei  útra  való  kijárásában  történt  változás,  és  a  Kalo-Globus  Kft.  



Kerekes Lajos vezetésével – és azért említem Kerekes Lajos nevét, mert  jár el a cég ügyeiben, 
illetve  ad be vételi szándéknyilatkozatot – megváltozott a telephelyének a bejárása a Miskei 
útról, a záportározó melletti területen kapott  bejárást. Jegyz  úrnál van az a fennmaradási 
engedély, amellyel a záportározó melletti útról kapott bejárást. Jegyz  úr, a fennmaradási 
engedély mikor készült? Ezt ismertesse legyen szíves ezt az egy okiratot. Amíg a területnek a 
fennmaradási engedélye el kerül, a három használó ugye az Autóklub és az ATI pálya, 
valamint Sánta Gábor karosszérialakatos m helye érintett ebben a területben. A fennmaradási 
engedély határozat, ahol a záportározó melletti területrészre az mikor kelt? 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Közútkezel i hozzájárulás a fennmaradási engedélyhez, ez 2019-es. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
2019 szeptemberében ezen az útvonalon kapta meg a cég – csak azért a fényképeket 
bemutatom, hogy aki kevésbé jártas ezen a területrészen, akkor tudja, hogy melyik útról van 
szó – a záportározó mellett ez az a bejárat, amellyel a fennmaradási engedélyben is rögzítve a 
Kalo-Globus Kft. meg tudja közelíteni ezt a telephelyét. És ezek ellenére egy vételi 
nyilatkozatot adott be korábban Kerekes Lajos, hogy az önkormányzati területet meg kívánja 
vásárolni mintegy 4 000 000 Ft összegért. Amikor vizsgálta az önkormányzat, Jegyz  úr és a 
Jogi Bizottság is, mintegy fél évvel ezel tt a Jogi Bizottság hozott is egy határozatot, melyben 
felkéri a polgármestert, hogy keresse meg a tulajdonosokat, hogy meg kívánják-e vásárolni az 
általuk használt területet, mert így tudnánk rendezni a területet. Ez meg is történt, Sánta Gábor 
jelezte egy értékbecslés után, amelyet az önkormányzatunk elvégzett, jelezte, hogy igen, meg 
kívánja vásárolni hathavi részletfizetéssel. A Magyar Autóklub és a vizsgaközpont is jelezte, 
hogy igényt tart az általa használt területre, meg kívánja vásárolni. Kerekes Lajos, a Kalo-
Globus Kft. nem tett az általa akkor még használt területre vételi nyilatkozatot. Majd egy 
birtokháborítás történt, az Autóklub területére kerítésbontással, ami az önkormányzat 
tulajdonában lév  terület, készített egy behajtót, valamint egy járm vel is odaparkolt. Ez nem 
kis riadalmat okozott a vizsgaközpontnál, és ez a gép állt így itt. A Jegyz i Osztályhoz fordult 
az Autóklub, le is folytatták az eljárást, a gépet elszállították innen, de a behajtó – mert ide egy 
ilyen zúzottköves felhordással egy kialakítás került a kapubejáróra – az még a mai napig nem 
került felszámolásra, azt oda építették az önkormányzati tulajdonra engedély nélkül. Ezt a 
területrészt, amelyet korábban a Kalo-Globus Kft. használt több mint 20 évig, err l levonult, 
ezt a területet is rendezni kell. A jogi része, hogy csak a szomszédos területek tudják ezeket 
megvásárolni. Sánta Gábor nem kíván plusz területet vásárolni, a Magyar Állam Autóklub 
szintén nem kíván vásárolni ilyen területet, a Kalo-Globus Kft. sem kívánja, és a szomszéd 
terület – Kormos Zsolt – jelentett be vételi szándékot, hogy azt a fennmaradt területrészt 
megvásárolná. Itt tartunk jelenleg, illetve Kerekes Lajos adott be egy 4 000 000 Ft-os ajánlatot 
korábban, amit említettem, valamint a mai napon adott be egy 8 000 000 Ft-os ajánlatot arra a 
területrészre, amit korábban  használt, illetve amit a tanpálya, a vizsgaközpont is használ. 
Valamint korábban jogi képvisel jén keresztül kilátásba helyezte, hogy milyen jogi lépéseket 
fog tenni az általa jogosnak vélt igényének az érvényesítésére, ez a képvisel -testület tagjai 
részére kiküldésre is került. Egy dolgot kell látni, Sánta Gábor karosszérialakatos vállalkozónak 
a telephelye és az épülete is rá van építve az önkormányzati területre,  ezt megvásárolná, 
rendben. Tanpálya is rá van építve az önkormányzati területre. Amennyiben Kerekes Lajos 
igényének eleget tenne az önkormányzat és neki értékesítenénk a területet, a tanpálya elveszíti 
a szabványméretét és megsz nik Kalocsán az oktatás, a járm vezet knek a képzése, oktatása, 
és nem tudnak vizsgázni Kalocsán. Tehát megsz nik Kalocsán ez a lehet ség, és ezt nem 
tartanánk célszer nek, f leg úgy, hogy Kerekes Lajos és a Kalo-Globus Kft-nek a telephelyének 
biztosítva van az el bb bemutatott útszakaszon is a megközelíthet sége. Ez lenne a javaslat. 



Szeretném kérdezni a képvisel -testület tagjai részér l, hogy van-e valakinek kérdése ezzel a 
napirenddel kapcsolatosan? Dr. Vincze András képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Egyetlen kérdésem van, az lenne a kérdésem, hogy a szabványoknak 
megfelel  vizsgapálya objektív, fizikailag kialakítható-e a Magyar Autóklub és a KAV 
Nonprofit Kft. tulajdonában lév  területen? Tehát nem amit  most használ, meg használt tizen 
pár éve, hanem ami tulajdoni lap és térképmásolat szerint az  tulajdona. Tehát azon el tudja-e 
helyezni a szabványoknak is megfelel  pályáját egyébként – nyilván egy átalakítással, – avagy 
teljesen lehetetlen? Err l tudunk-e valami magyarázatot, mert nem tudtuk feloldani ezt a 
problémát tegnap sem a Jogi Bizottságon. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Igen, itt volt a vizsgaközpontnak a képvisel je egy egyeztetésen, és nem véletlen alakítottak ki 
akkor ekkora tanpálya méretet, ezen tudják a képzést biztosítani, igényt tartanak rá, ekkora hely 
kell nekik az  elmondások alapján. Jegyz  úr az általuk hivatkozott rendeletet kikeresve, 
leellen rizve, itt vannak a tanpálya szabványméretei, és abban is az szerepel, hogy erre a 
méretre nekik szükségük van. Tehát a lerövidített tanpálya szakaszon nem tudják kialakítani a 
képzési lehet séget. De Jegyz  úrnak adom át a szót, és akkor  a pontos paramétereket el tudja 
még megmondani. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Tisztelt Képvisel -testület! A 2/2007-es elnöki szabályzat tartalmazza ennek a szabványát, ezt 
Bagó képvisel  úrnak és Vincze képvisel  úrnak is – mert már korábban kérték, hogy mi ez a 
szabvány – megküldtem akkor. Általam ez a szabvány ismert. Az „A” kategóriás gyakorló és 
vizsgáztatópályának a hosszának 84 méternek kell lenni. Itt most nincs benne, hogy hova és hol 
áll meg, tehát maga az oktató és vizsgáztató pálya, azért értelemszer en nem a 84. méternél kell 
a kerítésnek lenni, sem az elejének. Tehát a nagymotoros kategóriás vizsgapályának 84 méter 
hosszúnak kell lenni. Itt voltak, k azt mondták, hogy nekik ez itt van kialakítva, ez így kell, k 
erre igényt tartanak. Ennyit tudok mondani, tehát az „A” kategóriás motoros vizsgapályának 
megfelel en alakították k ezt ki. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Van err l valami feljegyzés, valami nyilatkozat? 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Van egy nyilatkozatunk t lük, ezek alapján megállapítható, hogy a KAV által végzett 
közfeladat miatt az érintett ingatlanrészt továbbra is használni kívánják.  Azonban a terület 
rendezési módjáról további egyeztetésekre van szükségünk. Tehát itt leírja, hogy továbbra is 
használni kívánják, ezt a területi igazgatótól kaptuk 2021. december 13-án. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönjük szépen, van-e további kérdés? Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Kákonyi 
István képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést, és a határozati javaslat „A”-t javasolja elfogadásra. 
 
 



Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen, Király Róbert képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Tekintettel arra az új körülményre, hogy kaptunk egy 
új  árajánlatot  vagy  vételi  szándékot,  én  úgy  gondolom,  hogy  a  testületnek  vagy  ezt  most  el  
kellene halasztani, vagy módosítani kellene ezt a határozati javaslatot. Én azt mondom, hogy 2 
dilemma közt vagyunk. ugye szeretnénk a motorosvizsgáztatást továbbra is fenntartani, hiszen 
ez valamilyen szinten a kalocsai lakosság érdeke, vagy egy sz k rétegnek, de azért ugyanúgy 
érdeke. Viszont azt se felejtsük el, hogy minket azért választottak meg itt, hogy Kalocsa 
vagyonával gondosan bánjunk, és jelen esetben a beérkezett Magyar Autóklub, illetve Kormos 
Zsolt-féle ajánlat az 3 800 000 Ft, amit most szembe állítunk egy 8 000 000 Ft-os ajánlattal. És 
én úgy gondolom, hogy az lenne ésszer , hogyha még egy körben futnánk, hiszen hogyha a 
vizsgáztató szervezetnek szüksége van erre a területre, és tudvalev en 45 éve gyakorlatilag 
ingyen is használja, én úgy gondolom, hogy ez a 8 000 000 Ft-os összeg nem okozna neki 
gondot. Én azt javaslom, hogy vegyük le ezt napirendr l, és küldjük ki nekik ezt a megváltozott 
árajánlati javaslatot. Hogyha elfogadják, akkor akadálymentesen tovább tudják folytatni a 
tevékenységet, és utána már k avval a területtel, amit elméletileg nem kértek, a teleknek azt a 
nyugati oldalát, azt akkor utána bármikor k tudják értékesíteni saját akaratnak megfelel en. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm, Dr. Bagó Zoltán képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Az iránt szeretnék érdekl dni, hogy bizottsági ülésen 
is elhangzott, hogy az „A” határozati javaslat 4. pontja, ami szerint Kormos Zsolt részére 
kívánjuk értékesíteni a 930 m2 területet, erre elhangzott az, hogy van egy 2 100 000 Ft-os 
értékbecslése az önkormányzatnak. Ehhez képest 1 000 000 Ft-ért értékesítjük, erre az volt a 
válasz, hogy azért, mert ennyit ajánlott. És egyébként meg a piaci árak azok olyan 3 500 000 
körül vannak ott a 930 m2-re. Tehát megéri-e nekünk ezt ilyen nyomott áron értékesíteni ezt az 
ingatlanrészt? Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Jegyz  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Király képvisel  úrnak mondanám – inkább véleményt mondok, – hogy ami itt szóba került, 
hogy azt a részt, hogyha megvenné az Autóklub, KAV vagy a Magyar Állam, ugye k itt 
hárman egyben vannak, azt nagyon nehezen tudná értékesíteni, mert hogyha kialakulnak ezek 
a telekállapotok, akkor azt igazából már csak egy szomszéd telektulajdonos tudná megvenni, 
azt meg tudjuk, hogy most kicsoda. Ez szerintem nehéz lenne, úgyhogy csak ennyi kiegészítést, 
hogy a telekalakítási eljárások folyamán mindig kell egy közutas kapcsolatnak lenni, tehát ott 
egy önálló telket, ami egy ilyen beékel dött telek, ilyet nem lehet kialakítani. Tehát vagy 
egyben, vagy valamelyik szomszédos telektulajdonos tudja megvásárolni. Ez csak egy 
vélemény, de nem olyan egyszer  ott értékesíteni bármilyen telket. Megragadnám az alkalmat, 
Bagó képvisel nek mondanám, hogy 111 m2-t a Kormos Zsolt leadna az  tulajdoni részéb l 
az ajánlata szerint, és mi azt a 111 m2-t értékesítenénk, mint önkormányzat az Autóklub részére, 
és az is egy kis pénz lenne, tehát azt akkor mi tudnánk értékesíteni, így jött az ajánlat. Arra 111 
m2-re nem csináltattunk értékbecslést, hogy valójában annak mi a piaci értéke. Most ez van, 
hogy akkor azt az Autóklub részére tudná az önkormányzat értékesíteni. 



 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Jegyz  úr. Dr. Vincze András képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen. Csatlakozom ahhoz a javaslathoz, hogy szerintem is vegyük le ezt most 
napirendr l, és hogyha 4 éve nem sikerült megoldani ezt a problémát, akkor igazán megér még 
annyit, hogy esetleg 2 hetet csúsztassunk ezen. F leg hogy az egyik érintett fél jogi képvisel je 
is egy részletes beadványt vagy levelet intézett az önkormányzathoz, amib l kiderül számomra, 
hogy igazából neki a 3035/28-as ingatlan fel l van a megközelítése, a telephelyének a 
megközelítése, így is kapott használatbavételi engedélyt. A bizottsági ülésen elmondta szóban, 
hogyha az a kívánt szélességben a rendelkezésére áll, akkor igazából megközelíthet  az 
ingatlana, neki igazából nincsen problémája. Csak itt elhangzottak olyan állítások is, hogy az 
nem a kívánt szélességben áll rendelkezésére jelenleg fizikailag, mert a záportározó kerítését 
beljebb vitték 6 méterrel. Ezt a Jogi Bizottság szintén m szakilag nem tudta értékelni, mert ez 
egy egyoldalú állítás volt a Kerekes úr részér l. Azt is ott javasoltuk, hogy ezt talán le kéne 
akkor ellen rizni a m szaki kollegáknak, vagy egy földmér nek, hogy egyáltalán mi a 
valóságtartalma ennek az állításnak. Aztán ennek a levélnek a végében együttm ködési 
készségét továbbra is felajánlja az Ügyvéd úr, és azt írja, hogy k megoldási javaslatokat is 
dolgoztak ki, de azt nem mondja, hogy igazából mit. Úgyhogy én azt mondom, hogy ennyit 
talán mégiscsak megérne, és itt f leg a nagy értékkülönbség miatt is, valóban itt egy dupla áras 
vételi ajánlat érkezett a mai napon, ez lenne a hozzászólásomnak az els  része. A második pedig 
az, hogy a testületet szeretném tájékoztatni, hogy a Jogi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést azt hiszem, hogy igencsak kimerít en, mert egy és negyed órát foglalkoztunk 
ezzel az el terjesztéssel ismételten. S t, önként megjelent Kerekes Lajos úr is a bizottság 
ülésén, még neki is adtunk lehet séget, hogy el adja a véleményét, személyesen meghallgattuk. 
De folyamatosan olyan új információk jöttek el , ott hangzott el el ször a kérdésemre, hogy  
ad egy vételi ajánlatot, ott hangzott el a 8 000 000 Ft, ott kértük meg, hogy akkor ezt írásban a 
jogi képvisel je er sítse meg a mai nap 12 óráig, különben komolytalan. Tehát olyan új 
információk jöttek el  folyamatosan, hogy a bizottság végül úgy döntött, hogy nem kíván állást 
foglalni a tegnapi bizottsági ülésen egyik el terjesztés kapcsán sem. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen, Király Róbert képvisel  úrnak adok másodszor szót, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen a szót, Jegyz  úrra szeretnék reflektálni. Igen, evvel tisztában vagyok, hogy 
az eladási korlátozás a szomszédos telektulajdonosokra korlátozódik, de itt látjuk, hogy Kormos 
Zsolt  ajánlatot  is  tett  erre.  Illetve  én  úgy  gondolom,  hogy  ez  már  nem  igazán  az  
önkormányzatnak a problémája, hogy majdan milyen felhasználást fog a klub evvel használni. 
Én úgy gondolom, hogy nekünk els dleges cél az, hogy az önkormányzati vagyonnal úgy 
gazdálkodjunk, hogy az minél jobban, minél több maradjon itt az önkormányzatnál, és ne 
sérüljön az se, hogy a klubnak esetleges motoros vizsgáztatási engedélye vagy lehet sége 
fennmaradjon. Én akkor most tennék egy módosító, illetve egy olyan javaslatot, hogy vegyük 
le ezt a napirendi pontot most. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
 



Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Köszönöm szépen. Én annyit szeretnék mondani, hogy több bizottsági ülésen is tárgyaltuk 
többször, nem egy hirtelen el készített, ülés el tt bedobált anyagról van szó. Éveken keresztül, 
vagy évtizedek óta zajlik ez. És látjuk, hogy valójában egyébként nem az a kérdés, hogy 
Kerekes úr ki tud-e jönni a gépeivel, hiszen dolgoznak a gépei, tehát ki tud jönni. Neki arra a 
telekrészre van szüksége, és jogtalan és jogos lépéseket is megtesz azért, hogy azt megpróbálja 
megszerezni, mert neki arra szüksége van. Akár azon keresztül is, hogy Kalocsa város 
lakosságának ne Kalocsán legyen lehet sége az „A” típusú motoros jogosítványt megszerezni. 
Valóban ez nem egy nagy közösség egyébként, de hogyha szétnézünk, azért elég sok motor 
mozog a városban, és egyre több. Én nem mondanám azt, hogy kis rétegr l van szó, de igenis 
én azt gondolom, hogy meg kell adni a lehet séget az embereknek, hogy ilyen közlekedési 
eszközt is használhassanak. És igaz, hogy a vagyonunkkal is gazdálkodnunk kell, de Kalocsa 
város lakosságának az érdekeit is figyelembe kell venni. Azt gondolom, ha most nem teszünk 
lépést – én úgy érzem, hogy egy jól átgondolt és jól el készített lépést, – akkor megint csak 
húzzuk, halasztjuk mint a rétestésztát, és az utolsó pillanatban Kerekes úr mindig be fog dobni 
valami olyan lépést, vagy molinóval vagy kerítésbontással vagy esetleg ügyvéd által, amivel 
megint  azt  mondhatjuk,  hogy  halasszuk  el.  Én  nem  támogatom  az  elhalasztását  ennek  a  
napirendi pontnak. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Képvisel  úrnak a hozzászólását, köszönöm mindenkinek a hozzászólását. 
Igen, hosszú évtizedes ügy, és mondhatnánk azt is, hogy köszönjük szépen, föltesszük a 
kezünket, ugyanúgy hagyjuk ezt, ahogy 2000 óta ezt minden önkormányzat és városvezet  úgy 
hagyta. És a felel s gazdálkodáshoz ez is hozzátartozik, hogy rendezzük ezeket a dolgokat. 
Tehát az, hogy egy önkormányzati területet használ valaki jogcím nélkül, ellenszolgáltatás 
nélkül, az is hozzátartozik a felel s gazdálkodáshoz. Egyik tulajdonos, szomszéd se jött azzal, 
hogy „jó napot kívánok, 20 éve használom, 23 éve az önkormányzati területet, és akkor adok 
ennyit”, nem. Most sikerült egy olyan megoldást találni, ami jogilag és használhatóság 
szempontjából is megfelel . Fél éve tárgyalta már a Jogi Bizottság is, nagyon-nagyon sok 
fórumon, és most egy olyan megoldást tudunk, amellyel a gyakorlati használat szerint alakítjuk 
a jogi környezetet, és a földhivatalban is ezeket az átvezetéseket meg tudjuk tenni. Nagyon sok 
kötöttség van, nem tudjuk ezt szabadon értékesíteni. Ne tévesszen meg senkit az, hogy 900 m2, 
ez nem egy önálló helyrajzi számú terület, ezt a területekbe beolvasztással lehet csak 
megszüntetni. És igen, 8 000 000 Ft, de legyen 18 000 000 Ft az ajánlat, 14 000 000 Ft-ot 
Kalocsán megér az önkormányzatnak az az egyszeri bevétel, hogy Kalocsán megsz nik a 
járm vezet  képzési lehet ség, és a tanpálya elveszíti a funkcióját? Ezt megszavazná a 
képvisel -testület 14 000 000 Ft-ért vagy 24 000 000 Ft-ért? Ezeket a szolgáltatásokat is kell 
biztosítanunk, nincs ebben már új nyitott kérdés, amelyben ne tudnánk felel s döntést hozni. El 
kell dönteni, hogy mit akar az önkormányzat: azt akarja, hogy megsz njön a képzés a tanpályán, 
és akkor átadjuk egy vállalkozónak ezt a területet úgy, hogy neki egyébként is a bejárása 
biztosított, vagy ezt a szolgáltatást, amely 1978 óta kialakításra került a tanpályával 
legalizáljuk, és a földhivatalnál is jogossá tesszük. Az én véleményem az, hogy ez egy 
el készített anyag, ellenértékért eladja a város ezeket a területeket, mindenkinek a tulajdonjog 
gyakorlása, használati gyakorlása biztosított lesz, és rendezni tudjuk ezt a területet. 
Hozzáteszem, ezt se kellene, föltehetnénk a kezünket, de nyilván felel s városvezetésként 
ezeket a régóta eszkalálódó ügyeket is rendbe tesszük. Amit el szeretnék mondani az „A” és 
„B” verzióval kapcsolatosan: 2 jogi lehet sége van az önkormányzatnak ezzel a megmaradt 
területtel, amit a Kerekes Lajos használt évtizedekig, és most nem kívánja csak azt a területrészt 
megvásárolni, hanem az ATI pályát is meg kívánja vásárolni. Tehát arra a területrészre 
kizárólag  a  Kormos  Zsolt,  mint  szomszéd  jelentett  be  vételi  igényt,  most  vagy  neki  eladjuk  



értékbecslés alatt – 1 700 000 Ft körüli összeg  az értékbecslés, 1 000 000 Ft-ot ajánlott, – 
3 000 000 Ft alatt van lehet sége az önkormányzatnak törvényesen értékbecslés alatt eladni 
1 000 000 Ft-ért, vagy pedig a másik jogi lehet ség, hogy ingyenesen átadjuk az államnak. Err l 
szól a „B” verzió, ezt kell a képvisel -testületnek egyedül, ami itt mérlegelési kérdés, hogy 
értékbecslés alatt 1 millióért eladjuk, vagy ingyen odaadjuk az államnak. Más jogi lehet sége 
nincs az önkormányzatunknak. Más hozzászóló nincs ebben az ügyben, a vitát zárom. Pécsi 
Vivien képvisel  asszony ügyrendi gombot nyomott, parancsoljon Képvisel  asszony. 
 
Pécsi Vivien képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Tisztelt Képvisel -testület! Azért nyomtam ügyrendi 
gombot, mert személyes érintettséget szeretnék bejelenteni. Kormos Zsolt és a férjem, Greksa 
Szabolcs a földrész közös tulajdonosa, de nem a férjem oldalán van az érintett vitás kérdés, 
tehát nem  fogja megvásárolni. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Képvisel  asszonynak, igen, nem érintett benne közvetlenül, de azért 
közvetetten igen. Köszönöm szépen a bejelentést. A képvisel -testület elé terjesztem, hogy 
kizárjuk-e Képvisel  asszonyt a döntésb l. Azt javaslom ne, mert nem a férje vásárolá meg, 
hanem a tulajdonostárs. Err l kérnék egy szavazást, hogy Képvisel  asszonyt kizárjuk vagy ne, 
ha igen, akkor kizárjuk a szavazásból, ha nem, akkor nem zárjuk ki a szavazásból. Képvisel  
asszony kizárásáról kérnék egy szavazást. 
 
 
A képvisel -testület 1 igen és 10 nem szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 66/2023 számú határozat 
Személyes érintettség (Pécsi Vivien) 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testülete 
 

Pécsi Vivien képvisel t (személyes érintettségének bejelentése után) nem zárja ki a 
szavazásból. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  asszony is dönthet és szavazhat teljes jogkörrel ebben az ügyben, köszönöm. Király 
Róbert képvisel  úr módosító javaslatát teszem fel szavazásra, hogy levételre kerüljön ez a 
napirend a mai ülésr l. Err l kérnek egy szavazást. 
 
 
A képvisel -testület 4 igen és 7 nem szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
 
 



Kalocsa Város Önkormányzata 67/2023 számú határozat 
Ügyrendi javaslat (Király Róbert) 
 
 

Határozat 
 

Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 
 nem fogadja el Király Róbert ügyrendi javaslatát a napirend levételér l. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Marad napirenden. Képvisel  úr, lezártuk már a vitát, nem tudom, hogy mit szeretne. 
 
Király Róbert képvisel : 
Csak ismertetni szerettem volna a módosító javaslatot, hogy miért. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Azt tetszett mondani, hogy vegyük le. Elmondta azt gondolom. Lezárásra került, elmondta 
Képvisel  úr, mindenki meghozta a döntést, ezt is figyelembe vették. Határozati javaslat „A” 
verzióját teszem fel szavazásra, err l kérnék egy szavazást. 
 
A képvisel -testület 7 igen, 2 nem szavazattal és 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 68/2023 számú határozat 
Ingatlan tulajdonjogának rendezése (Kalocsa 3035/35 hrsz.) 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1. nem értékesíti a kalocsai 3035/35 hrsz alatti ingatlant Kerekes Lajos részére, 
 

2. értékesíti az el terjesztés szerinti vázrajzban meghatározott természetben 413 nm 
területrészt (IV.) Sánta Gábor részére 3215,- Ft/nm áron, 6 havi részletfizetéssel a 
3035/35 hrsz alatti ingatlanból, 
 

3. értékesíti 1/2-1/2 arányban a Magyar Autóklub és a KAV Közlekedési Alkalmassági és 
Vizsgaközpont Nonprofit Kft részére a vázrajz (V. és II.) szerinti természetben 767+111 
nm területrészt 3215,- Ft/nm összegért a 3035/35 hrsz alatti ingatlanból, 
 

4. értékesíti Kormos Zsolt részére a vázrajz szerinti (III.) természetben 930 nm területrészt 
1.000.000 Ft összegért a 3035/35 hrsz alatti ingatlanból, 
 

5. felhatalmazza a polgármestert a szükséges telekalakítási eljárások lefolytatására és a 
szerz dések aláírására, 
 



6. a kalocsai 3035/13 hrsz alatti terület „beépítetlen terület” m velési ágát „kivett út” 
velési ágra változtatja. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

Pécsi Vivien 16:54-kor távozik, a képvisel -testület 10 f vel folytatja az ülést. 
 __________________________________________________________________________________ 

 
7. Kalocsa város településrendezési eszközeinek egyszer sített eljárás keretében történ  

módosításának elindítása a Kalocsa – Kisk rös közötti kerékpárút fejlesztésének 
megvalósításával összefügg en 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Az Aktív- és Ökoturisztikai Fejlesztési Központ megbízásából a Cívis Komplex Mérnök Kft. 
készíti a Kalocsa-Kisk rös közötti kerékpárút fejlesztés érdekében szükséges engedélyezési és 
kiviteli terveket. A tervezett kerékpárút nyomvonala érinti Kalocsa város külterületét, és err l 
kell határozatot hoznunk. Szeretném kérdezni, a képvisel -testület tagjai közül van-e valakinek 
kérdése? Amennyiben kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Kákonyi István képvisel  
úr, parancsoljon. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést, és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más vélemény, hozzászólás nincs, a vitát zárom. A határozati javaslatot 
teszem fel szavazásra az írásban kiküldött szövegezés változatlan hagyásával, err l kérnék 
szavazást. 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 69/2023 számú határozat 
Kalocsa város településrendezési eszközeinek egyszer sített eljárás keretében történ  
módosításának elindítása a Kalocsa – Kisk rös közötti kerékpárút fejlesztésének 
megvalósításával összefügg en 
 

Határozat 
 
A Képvisel -testület egyetért azzal, hogy: 
 

1. Kalocsa Város településrendezési eszközeinek módosítási eljárása elindításra kerüljön, 
a Kalocsa – Kisk rös közötti kerékpárút fejlesztésének megvalósítása érdekében a 



419/2021. Korm. rendelet 68.§ (1) bekezdés a) pont aa) alpontja szerinti egyszer sített 
eljárás keretében. 
 

2. Kalocsa Város Önkormányzata, a Cívis Komplex Mérnök Kft. és a VÁTI Városépítési 
Kft. között háromoldalú tervezési szerz dés kerüljön megkötésre a településrendezési 
eszközök módosítása tárgyában, mely szerz dés értelmében az eljárás lefolyatásával 
kapcsolatos tervezési díjat a Cívis Komplex Mérnök Kft. fizeti meg a VÁTI 
Városépítési Kft. részére. 

 
3. felkéri  a  Városüzemeltetési  és  Fejlesztési  Osztályt,  valamint  a  város  f építészét  a  

tervezési szerz dés aláírásra történ  el készítésére és a településrendezési eszközök 
módosításával kapcsolatos önkormányzatra háruló szakmai feladatok ellátására. 

 
4. felhatalmazza polgármestert az 1-2. pontban rögzítettek végrehajtására, kötelezettségek 

vállalására. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
8. A Kalocsa, Pet fi S. u. 26. szám (hrsz 655) alatti Ifjúsági Ház homlokzatának és bels  

terének felújítása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Mint köztudott, a Pet fi Sándor utcai Óvodában, a Lurkópalota mellett kényszer ségb l, mert 
ugye 2 óvodáknak és igen leromlott a korábbi évtizedekben az állapota, és ki kellett 
költöztetnünk a gyerekeket, de a Lurkópalotába csak 75 gyereket tudtunk elhelyezni, ezért az  
ideiglenes elhelyezésük miatt kellett óvodát kialakítani. Ezt sikerült pályázati támogatásból 
nagyon gyorsan megoldanunk, és egy szép bels , megújult környezetben kezdhették már az 
évet a gyermekek. Viszont az épületnek a külseje nem került még befejezésre, valamint 
bizonyos  bels  munkálatok  is  elmaradtak,  és  ezt  szeretnénk  az  idei  évben  megvalósítani  
tekintettel arra, hogy a Lurkópalotának a kiviteli terveit készítik el  a szakemberek, sszel 
várható munkaterület átadás, amikor elkészül a másik szárny, akkor ide az Ifjúsági Házba 
költöznének vissza a kalocsai néptáncosokat, a néptáncoktatást, valamint sok rendezvénynek 
adott  helyszínt  az  Ifjúsági  Ház.  És  hogy megfelel ,  méltó  környezetben  tudja  ezt  a  funkciót  
ellátni, erre egy költségkalkuláció készült, nettó 45-50 millió Ft lenne el zetesen a munkálat, 
és a pénzügyi osztályvezet t kérnénk fel, hogy nézze meg a költségvetésben milyen 
lehet ségünk van ennek a forrásnak biztosítására. Err l szól az el terjesztés. Szeretném 
kérdezni a testület tagjait, hogy van-e valakinek kérdése? Király Róbert képvisel  úr, 
parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Az lenne csak kérdésem, mert arról szól az el terjesztés, 
hogy ezt önkormányzati saját forrásból kell megvalósítanunk majd, hogy esetleg – tudvalév , 



hogy a kormányzati politika központjában család áll és a gyereknevelés, – próbált-e valamilyen 
egyedi kormányzati támogatás után nézni? Ez lenne a kérdésem. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Igen, nagyon sok kormányzati támogatást kaptunk már, az ideglenes óvodához is 106 000 000 
Ft-ot, a jelenleg megépült Lurkópalotához is 118 000 000 Ft-ot, ahhoz, hogy megépülhessen, 
valamint 530 000 000 Ft-ot a II. ütemnek a megvalósításához, aminek szintén itt van már a 
forrása nálunk, a számlánkon a pénz. Úgyhogy nagyon sok támogatást, nagyon sok kisebb 
pályázati támogatást, mind a JETA-s támogatásokat, amelyekben az udvart alakítottuk ki, 
fordítottunk erre a részre. Itt most ennél a beruházásnál nincs olyan pályázati lehet ség, amelyre 
az önkormányzatunk pályázhatna támogatásként. Vannak folyamatban támogatásaink, és 
ezeknek a realizálódásával, és azt gondolom, hogy az önkormányzatunk saját er l meg tudja 
ezt valósítani, mert amit támogatásként kapunk pénzösszegeket, azokat tudjuk majd erre a 
beruházásra átcsoportosítani. Köszönöm szépen a kérdését, más kérdés nem merült fel, a vitát 
megnyitom. Vélemény, hozzászólás van-e? Király Róbert képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Választ nem kaptam Önt l, legalábbis egyértelm t. 
Én nem pályázati lehet ségre kérdeztem, egyedi kormányzati támogatásra gondoltam. 
Szeretném azt azért tisztázni, hogy az új TOP Pluszos pályázat uniós pénzb l van, tehát az nem 
egyedi kormánydöntés, én erre próbáltam kitérni. Ön mindig azt mondja, hogy a kormányzati 
oldalon állnak, ez a városvezetés meg kihasznál mindenféle kormányzati támogatást. 
Szeretném látni itt is, hogy megpróbál ez ügyben valamit tenni. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Képvisel  úr, semmi esetre sem szeretnék vitába szállni Önnel, csak a 
tényeket tisztázzuk. A 106 000 000 Ft, amit kaptunk, az bels  kormányzati forrás volt, és a 
jelenlegi 530 000 000 Ft-ot a kormányzat megel legezte tekintettel arra, hogy a TOP Pluszos 
forrásoknak az Európai Uniós támogatása még nem érkezett meg a kormányzathoz. Tehát ami 
jelenleg itt van a bankszámlánkon 530 000 000 Ft új óvodaépítésre, azt a Magyar Kormány 
el legezte meg. Reméljük, hogy az Európai Uniós források megérkeznek majd, és akkor 
nyilván a kormányzat ezt megkapja, de jelenleg ez így áll. Más vélemény, hozzászólás nem 
volt, a vitát zárom. Szavazásra teszem fel a határozati javaslatot az írásban kiküldött anyag 
változatlan hagyásával. Err l kérnék egy szavazást. 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 70/2023 számú határozat 
A Kalocsa, Pet fi S. u. 26. szám (hrsz 655) alatti Ifjúsági Ház homlokzatának és bels  terének 
felújítása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzat Képvisel -testülete  
 
1.) dönt arról, hogy Kalocsa Város Önkormányzata a Kalocsa, Pet fi S. u.26. szám alatti 

Ifjúsági Ház (hrsz 655) homlokzat- illetve bels  felújítási munkáit meg kívánja valósítani, 
amennyiben az ehhez szükséges költségvetési forrás a kötelez  feladatok ellátásához 
kapcsolódó m ködési költségvetés egyensúlyának fenntartása mellett biztosítható. 

 



2.) dönt arról, hogy Kalocsa Város Önkormányzata feltételes beszerzési eljárást folytasson le 
a  Kalocsa,  Pet fi  S.  u.26.  szám  alatti  Ifjúsági  Ház  (hrsz  655)  homlokzat-  illetve  bels  
felújítási munkáira vonatkozóan. 

 
3.) megbízza a Kalocsai Polgármesteri Hivatal pénzügyi osztályvezet jét, hogy Kalocsa Város 

Önkormányzatának 2023. évi költségvetési rendeletét vizsgálja felül a felmerül  költségek 
fedezetére szolgáló források tekintetében, majd a feltételes beszerzési eljárás lefolytatását 
követ en a tényleges bekerülési költségek ismeretében tegyen javaslatot, szakmai 
állásfoglalást, véleményt a Képvisel -testület részére a költségvetési el irányzati fedezet 
megteremtésével kapcsolatosan. 

 
4.) felhatalmazza Kalocsa Város Önkormányzatának Gazdaság- és Turizmusfejlesztési 

Bizottságát a feltételes beszerzési eljárás során beérkezett árajánlatok értékelésére és 
legkedvez bb ajánlatot tev  vállalkozás kiválasztására. 

 
5.) dönt arról, hogy a feltételes beszerzési eljárás eredményeként megkötött vállalkozási 

szerz dés hatályba lépésének feltétele a 3.) pontban szerepl  költségvetési átcsoportosítási 
javaslat Képvisel -testület általi elfogadása. 

 
6.) felhatalmazza a polgármestert az 1)-5) pontban foglaltak végrehajtására.  
 
Határid : folyamatos 
Felel s: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
9. Kalocsa 5257/9 hrsz. alatti ingatlan értékesítésére pályázat kiírása 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A tulajdonunkat képezi ez a terület, ez a 6,7 hektár, repül tér melletti terület. Jelenleg off-road 
pályaként üzemel ez a területrész. Korábban jött egy vételi ajánlat 33 000 000 Ft összegért, és 
egy pályázat került kiírásra az értékbecslést követ en. Megnézte egy ingatlanforgalmi szakért , 
értékbecslést végzett a területre, és az ingatlan forgalmi értékét 33 300 000 Ft-ban határozta 
meg. Az elmúlt, március 30-i testületi ülésen került ez napirendre, akkor volt egy képvisel nek 
módosító javaslata, hogy ne ez az összeg legyen a minimálára, hanem 40 000 000 Ft legyen a 
minimálár, így 40 000 000 Ft-ra írtuk ki a pályázatot. Nem érkezett rá ajánlat, így az 
el terjesztés szerint javaslom az eredeti elképzelés szerint, amelyet az ingatlanforgalmi 
szakért  állapított meg, újra írjuk ki pályázatra ezt a hasznosítani kívánt területet 33 300 000 
Ft-ra. Err l szól az el terjesztés. Szeretném kérdezni, hogy valakinek van-e kérdése? Kérdés 
nincs, akkor ezt zárjuk. Vélemény, hozzászólás van-e? Nincsen, a vitát zárom. A határozati 
javaslatról kérnék egy szavazást. 
 
A képvisel -testület 9 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 



 
Kalocsa Város Önkormányzata 71/2023 számú határozat 
Kalocsa 5257/9 hrsz. alatti ingatlan értékesítésére pályázat kiírása 
 

Határozat 
 

1. Kalocsa Város Önkormányzata nyilvános pályázat útján értékesíti a Kalocsa 5257/9 
hrsz-ú ingatlant. 

2. Elfogadja a jelen el terjesztés mellékletét képez  pályázati kiírást. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
10. Lakás átmin sítése 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A Kalocsai Vagyonhasznosító Kft. kezeli az önkormányzat lakásállományát. Ez a lakás a 
polgármesteri hivatal szolgálati lakása jogcímén van náluk nyilvántartva, tehát a hivatal 
rendelkezhet szolgálati lakás funkcióval, de az elmúlt id szakban nem volt rá igény, nem jelölt 
ki a hivatal senkit, így a Vagyon Kft. kéri az átmin sítést, hogy piaci alapon tudja hasznosítani 
az ingatlant, meg tudja hirdetni, mert arra viszont igény lenne. Err l szól az el terjesztés. 
Szeretne valaki kérdezni? Parancsoljanak. Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? 
Kákonyi István képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést, és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más hozzászóló nincs, a vitát zárom. Szavazásra teszem fel a határozati 
javaslatot az írásban kiküldött határozat szövegének változatlanul hagyásával, err l kérnék egy 
szavazást. 
 
A képvisel -testület 9 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 72/2023 számú határozat 
Lakás átmin sítése 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 



1.) a Kalocsai ingatlan-nyilvántartásban 1457/A/14 hrsz. alatt felvett, természetben 6300 
Kalocsa, Széchenyi út 65. 3/14 számú lakás bérbeadási jellegét határozatlan id re üzleti 
alapon piaci feltételekkel történ  bérbeadásra módosítja. 

 
2.) felkéri a Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Kft. ügyvezet jét, hogy a lakás 

pályázat útján történ  bérbeadásához szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Felel s: Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 
Határid : 30 nap 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
11. Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet kérelme 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Bálint Miklós, mint a Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet lelkipásztora egy 
kérelemmel fordult az önkormányzathoz, kéri a lelkipásztor a Pet fi Sándor utcai 
Sportcentrumot használatba, hogy ott tudják a lelki gyakorlataikat folytatni. Nyilván ismerik az 
épület állapotát, mostani testületi ülésen is szóba került már itt a rend rség beszámolójánál, egy 
nagyon jelent s rongálás következett ott be, az állaga leromlott, nagyon rossz állapotban van 
az épület. Egyébként a használatát a környéken lakó roma nemzetiség is igényelné, és mind az 
udvart, mind a sportterületeit használnák, mind a Közösségi Házat. És ezért Schmidt Rajmund 
képvisel  úrral, valamint Sztojka István nemzetiségi önkormányzati elnökkel is folyamatosan 
nézzük, hogy milyen pályázati lehet ségek vannak a felújításra. És ahogy itt az elmúlt 
id szakban is egy sikeres pályázata volt az önkormányzatunknak a roma felzárkóztatás 
vonatkozásában, amelyben új Közösségi Házat tudtunk építeni, 5 darab bérlakást tudtunk 
felújítani, utat, víziközm veket a Malomszögi utcában, különböz  programokat. És kilátásba 
helyeztek egy II ütemet egy ilyen felzárkóztatási programban, és abból, egy ilyen pályázatból 
szeretnénk majd ezt az épületrészt is megfelel  szint re hozni, hogy a környéken lakó roma 
nemzetiség tudja ezt használni. Így sajnálatos módon nem áll módjában az önkormányzatnak 
ezt odaadni, mert amennyiben pályázat tárgyává válik, akkor nyilván itt a használatot nem 
tudjuk biztosítani, és nyilván különböz  elszámolási nehézségek is lennének, hogyha valaki 
ebbe beleinvesztál. Viszont mindenféleképpen segíteni szeretnénk a gyülekezetnek a munkáját, 
és mint ahogy minden civil közösségnek igyekszünk lehet séget biztosítani arra, hogy a 
tevékenységüket tudják biztosítani, így a Kalocsa, Hunyadi utca 82. szám alatti ingatlanban 
tudnánk használati lehet séget biztosítani a gyülekezetnek ingyenesen, hogy ott tudják akkor 
ezt gyakorolni. Err l szól az el terjesztés. Szeretném kérdezni a képvisel -testület részér l, 
hogy van-e valakinek kérdése? Király Róbert képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Bizottsági üléseken már fölmerült jó pár kérdés, és látom a 
kérelmez  személyesen is itt van. Szeretném megragadni az alkalmat, és ügyrendi javaslatként 
meghallgatni t, illetve nekem hozzá lenne néhány kérdésem az ügy tisztázása miatt. 



 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr,  meg  tetszett  kapni  azt  az  anyagot,  amit  a  Lelkipásztor  úr  eljuttatott  ide  a  
testülethez? Jegyz  úr küldte ki a napokban. 
 
Király Róbert képvisel : 
Igen. Csak az nem ad nekem választ. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr is tudja, és természetesen lehet séget biztosítunk a lelkipásztornak is, csak nagyon 
nehezen tudjuk így a döntéseinket meghozni, hogyha mindig különböz  olyan javaslatok 
vannak, amelyek nem az el terjesztéshez kapcsolódnak. De 3 perc áll rendelkezésre a küls  
megszólalóknak, és egyébként ezt a gyakorlatot követi a Képvisel  úr, hogy mindig valakit 
szólaltassunk meg. De természetesen lehet séget biztosítunk, Bálint Miklós úr, kérem fáradjon 
a mikrofonhoz, és 3 percet biztosít az SZMSZ-ünk küls  személynek a megszólalásra. 
Képvisel  úrnak amennyiben hozzá van kérdése, ezt nyilván megtehette volna eddig is, de 
akkor tegye meg itt testületi ülésen. Parancsoljanak. 
 
Bálint Miklós lelkipásztor: 
Köszönöm a hozzászólási lehet séget a Polgármester úrnak és a Képvisel -testületnek. Én csak 
annyit szeretnék elmondani, hogy 2008 januárjától nekünk volt egy kétéves programunk ott a 
Pet fi Sándor utcai Sportcentrumban, ennek a média anyagát átküldtem valamelyik nap a 
Jegyz  úrnak,  nem  tudom,  hogy  a  képvisel -testületnek  sikerült-e  ezt  megnéznie.  Azt  
gondolom, hogy a városunkban el tte meg utána sem volt olyan program, ami ennyire segítette 
volna a roma embereket olyan értelemben, hogy egy olyan helyen rendszeresen segítséget, 
támogatást kapjanak, amit jelentett ez a Pet fi Sándor utcai Sportcentrum, nevezzük így. 2 éven 
keresztül napi 10 órában dolgoztunk ott, sokszor még szombat-vasárnap is ott voltunk, és 
rengeteg programot biztosítottunk, meg segítséget a roma lakosságnak, ez kiderül a média 
anyagból, amit megnézhettek. És sajnálom, hogy a Rend rkapitány úr elment már, mert ebben 
a 3 évben, míg ott voltunk semmifajta rongálás nem történt. Miután mi onnan eljöttünk, 
onnantól kezdve voltak a rongálások. Ezt mi nagyon sokszor jeleztük az önkormányzatnak, de 
sajnos ebben semmi lépés nem történt, és olyan lett az épület amilyen lett. Igen, megalakult 
Kalocsán egy roma gyülekezet, amelynek azt gondolom, hogy van létjogosultsága a városban, 
van igény a roma emberek részér l, hogy istentiszteletre járjanak. Polgármester úrral beszéltem 
pár  héttel  ezel tt,  amikor  ajánlotta  úgyszintén  a  Hunyadi  utcai  Közösségi  Házat,  akkor  is  
elmondtam, hogy mi nem vasárnaponként szeretnénk egy istentiszteletet tartani, hanem mi napi 
rendszerességgel szeretnénk támogatni és segíteni a roma lakosságot. Ehhez megvannak a 
szakembereink, megvannak az emberek, akik szívesen ebben részt vesznek, mint a múltban is. 
Polgármester  úrnak  akkor  elmondtam,  hogy  nagyon  jó  ez  a  pályázat,  hogy  felújítás  van,  én  
akkor is ajánlottam, hogy nekünk is megvannak azok a lehet ségeink, hogy a felújítást meg 
tudnánk csinálni, és a fenntartásra is van lehet ségünk. Nyilván nem a kalocsai roma 
lakosságnak a pénzéb l tudjuk ezt megoldani, hanem az egyházunk hajlandó erre támogatást 
adni, hogy ezt a helyi munkát támogassa. Amúgy a Mindenki Temploma Kalocsai Roma 
Gyülekezet a Magyar Pünkösdi Egyház Országos Cigánymissziójához tartozik, az országban 
közel 150 cigány gyülekezet tartozik ehhez a misszióhoz, és közel 5000 tagja van ennek a 
missziónak. És hát azt elmondanám, hogy minden városban, ahova járok országszerte a 
missziókat nézni, minden önkormányzat csak örül annak, hogy valaki foglalkozik a helyi 
romasággal. Mi a várost szeretnénk ebben segíteni, támogatni, együtt dolgozni a Roma 
Önkormányzattal. Most kaptam egy levelet a Sztojka Istvántól, aki ugyanúgy szintén támogatná 



az aláírásával, hogy ez a kis gyülekezet, ez a misszió ott a Pet fi Sándor utca végén tudja 
végezni a munkáját. Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönjük szépen. Annyit szeretnék mondani, itt tetszett említeni, hogy az önkormányzat nem 
tett semmit ebben az épületben, nem tudom ez alatt mit tetszett érteni, de Önnek is azt tudom 
mondani, hogy 2019. októbere óta a kalocsai önkormányzat azt gondolom, hogy nagyon szépen, 
a cigány nemzetiségért nagyon sok mindent tesz, mind a programok, mind a felzárkóztatás 
tekintetében. Az óvodák átszervezésénél és említettem, hogy igen jelent s a képviselet, és mi 
is, én is elismerem az Önök munkáját, nyilván most egy másik szervezetben végzi azt a 
tevékenységét, amit korábban a pünkösdi egyháznál végzett. Minden segítség mindenkinek jól 
jön, és ezért is ajánlja fel az önkormányzat ingyenesen egy épületnek a használatát. De a Pet fi 
utcai Sportcentrummal egy más elképzelésünk van, azt nem tudjuk odaadni senkinek. 
Remélem, hogy ebb l nem lesz semmiféle rossz érzése senkinek, hogy egy adott épületet fel 
szeretnénk újítani, és utána úgy hasznosítani, és ezzel szemben azért egy másikat mi ajánlunk 
ingyenesen, úgyhogy remélem, hogy ez is megfelel  lesz, és jól el tudják majd látni ezt az Önök 
által vállalt segítséget. Dr. Bagó Zoltán képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Elméletben még tudnám is támogatni a Bálint Miklós úr által 
elmondottakat, önkormányzati képvisel ként én még mindig ilyen földhözragadt vagyok itt a 
testületben, nekem gyakorlati, pragmatikus problémáim vannak. És ha megengedi Polgármester 
úr, egy kérdést feltennék a Bálint úrnak, ami úgy szól, hogy mekkora az az összeg Bálint úr, 
amit 8 napon belül mondjuk egy letéti számlára el tudnak helyezni, tekintettel arra, hogy úgy 
nyilatkozott, hogy egyházuk hajlandó erre áldozni. És ehhez kapcsolódna a második kérdésem 
is, hogy ezek után havonta, különös tekintettel a már elhangzott rzésvédelmi problémákra, 
karbantartásra stb., egy biztonsági rnek a bruttó bruttójával számolva, és a minimális 
karbantartással számolva mennyi ideig tudnak mondjuk havi 500 000 Ft-tal még pluszban 
hozzájárulni a m ködéséhez ennek az épületnek? Köszönöm szépen. 
 
Bálint Miklós lelkipásztor: 
Hogy 8 napon belül mekkora összeget tudnánk biztosítani, én ezt nem tudom megmondani. Azt 
tudom, hogy azokkal, akikkel én beszéltem, azok szívesen támogatják ezt a kalocsai missziót. 
Ezek els sorban olyan emberek, hív  emberek, akik ehhez egyházhoz tartoznak, és szívügyük 
ez a szolgálat, mert látták azt, hogy milyen munka folyt itt közel 3 éven keresztül. Polgármester 
úr, meg lettem szólítva evvel a Hunyadi utcával újból. Önnel is, amikor személyesen 
beszélgettünk, elmondtam, hogy mi egy olyan épületbe nem tudunk bemenni, amiben mások is 
vannak. Hogyan hívjunk oda roma embereket? Meg mi nap, mint nap szeretnénk velük 
foglalkozni. Ezen a helyen a gyerekeket mi tanítottuk napi szinten, rengeteg élményünk van. 
Napi szinten jogi segítséget adtunk a lakosságnak, akiknek igénye volt. Ez megvalósíthatatlan 
a Hunyadi utcában, ezért mondom, hogy mi nem tudjuk elfogadni azt a helyet, mert 
lehetetlenség.  És  azt  is  elmondtam,  ami  a  levélben  is  benne  van,  Rostás  Istvánnak,  a  roma  
önkormányzat vezet jének, Sztojka Istvánnak, bocsánat, hogy oda kell menni, ahol a probléma 
van. A roma lakosság sajnos nem tesz meg sok utat azért, hogy oda elmenjen valahova. Ott van 
a probléma, ott van az épület, ott lehet ezt igazán megvalósítani. Ennyit tudok mondani. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Akkor Képvisel  úr kérdésére a válasza az, hogy erre nem tud így 
nyilatkozni az összegszer ség tekintetében, ez jött le nekem. Képvisel  úr, parancsoljon. 
 



Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Igen, köszönöm a szót Polgármester úr. Most innent l fogva azért elég nehéz t lünk elvárni 
Bálint úr, legalábbis egy személyben beszélek, elég nehéz azt elvárni, hogy egy komoly vagyoni 
értékkel rendelkez  ingatlant bízzunk valakire – teljesen mindegy, hogy kire, bízzuk valakire, 
– aki nem tud nyilatkozni arról, hogy az fel tudja-e újítani, illetve hogy azt utána m ködtetni és 
karbantartani tudja. Azért mondtam direkt a 8 napot, mert mondjuk az egy likviditást jelez, 
hogyha azt mondta volna, hogy 1 000 000 Ft-ot, 10 milliót, vagy nem tudom mennyit, akkor 
ennek úgy van alapja, de konkrét összeg nélkül az, hogy majd a hívek összeadják, ez így valljuk 
be bizonytalan, hiszen minket köt az önkormányzati eskü a felel s vagyongazdálkodásra. És 
Polgármester úrtól kérdezem, hát ezzel az er vel akkor Hársfa utcai iskolai ingatlant is például 
felajánlhatnánk, az közelebb van, akkor ajánljuk föl azt, hogyha a Hunyadi utca nem tetszik 
nekik. Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Király Róbert képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Nem id t szeretnék sose húzni, szeretnék felel sen dönteni. 
Bálint Miklós nem volt meghívva a bizottsági ülésre, nem tudtam ezeket a kérdéseket neki 
feltenni. Ezért kértem, hogy legalább kérdés erejéig szólítsuk meg, de Ön 3 percet, még egyéb 
id t is adott, úgyhogy köszönöm szépen ezt. És akkor én is megragadnám az alkalmat, hogy 
kérdést tegyék föl, az, ami a bizottsági üléseken elhangzott, és ami nem volt tiszta. Az, hogy 
heti hányszor használnák azt megkaptuk, hogy Önöknek gyakorlatilag minden nap kellene, az 
is egy kérdés volt, hogy látjuk azt, hogy milyen állapotban van az az ingatlan, az állag leromlása 
az Önök használata közben vagy után volt? Ez egy fontos kérdés volt ott, mert különféle teóriák 
voltak, hogy mikor ment az úgy tönkre, ez az egyik kérdésem. Említette azt már Bagó képvisel  
úr, hogy valamilyen forrást tudnának használni rá, itt is az volt a gondunk, hogy van-e erre 
valamilyen konkrét pénzügyi ajánlás, valamilyen pénzügyi forrás megnevezve, vagy kizárólag 
pályázati forrásból kívánják ezt végrehajtani? Hiszen azért az épületfelújítás, karbantartás, még 
a f tés is, azért nem kevés pénz, ha még a f nyírást esetleg társadalmi munkában meg is lehet 
valósítani. És a harmadik az, ami még fölmerült, hogy az sem volt teljesen tiszta, hogy mi nem 
kaptuk meg az anyaghoz, hogy a Magyar Pünkösdi Országos Cigánymisszió nevében 
szeretnének az önkormányzattal leszerz dni, vagy ez a Kalocsa Roma Gyülekezet ez egy 
bejegyzett egyesület már, vagy szervezet? Ez sem volt igazából tiszta, hogy milyen jogi 
személyiség szeretne ott teret nyerni, illetve használatot, telephelyet kérni. Ezt a 3 dolgot 
szeretném én is megtudni, hogy tudjunk ebben dönteni. 
 
Bálint Miklós lelkipásztor: 
Az els  kérdés: az épületnek a leromlása az nem a mi id nkben történt. Miután mi elhagytuk 
az épületet, utána kezd dtek a problémák. Igazán közünk nem volt már az épülethez, akkor is 
jeleztük rendszeresen, hogy probléma van, de úgy láttuk, hogy nem történik semmi. Az 
Országos Cigánymisszió az a Magyar Pünkösdi Egyháznak egy missziója, és az Országos 
Cigánymisszióhoz tartozik ez a gyülekezet. Nyilván ez a helyi gyülekezet még nem jogi 
személy, ez nem a gyorsan m ködik, ezért valószín , hogy az Országos Cigánymisszió az, 
akinek a nevében mi ezt a helyi munkát szeretnénk végezni. A pénz, nem tudok erre választ 
adni. Vannak ígéretek erre, és nyilván az egyházaknak is van rengeteg pályázati lehet sége, 
amit mi is ugyanúgy megragadnánk. 
 
 
 



Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönjük szépen a választ. Az el terjesztésben is szerepel, meg a kérelem is úgy jött, hogy 
március 2-án megalakult a Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet Egyesület, 
Kalocsa, Mikszáth Kálmán utcai cím  székhellyel, tehát nem kértek az önkormányzattól 
székhely vagy telephely bejegyzést. Ez egy kalocsai egyesület, és önálló jogi személyként 
dolgoznak, ez itt az el terjesztésben is van, és a kérelem is így érkezett. Köszönöm szépen, 
Kákonyi István képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési a Bizottság a tegnapi 
napon tárgyalta az el terjesztést. Ismerve a kérelemben szerepl  ingatlan helyzetét és 
paramétereit, mi sem javasolnánk azt. Viszont felmerült a beszélgetés folyamán több lehet ség 
is. A Hunyadi utca 82. Közösségi Házat azért nem javasolnánk, mert a téli id szakban át is 
lettek helyezve a még ott lév  egyesületek a rezsihelyzet miatt, rezsicsökkentés miatt, hogy ne 
kelljen annyit f teni, költeni. És felmerült lehet ségként a Damjanich utcai vajas-parti 
Közösségi Ház. Az egy újabb, korszer bb épület, energetikailag is, f tésileg is, minden 
szempontból megoldott. Láttuk, ismertük az anyagot, amit közzétettek, megosztottak, az 
emlegetett videókat is, úgy gondoljuk, hogy egy megfelel  helyszín lenne ennek az 
egyesületnek a programjaira, rendezvényeire. Így született egy módosító javaslat, a Hunyadi 
utca 82. helyett mi javasolnánk, tehát a Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság javasolná a 
Damjanich utca 7. szám alatti D7 Közösségi Házat. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Képvisel  úr. Miklós, hallották, a Hunyadi 82-r l azt említette, hogy az nem 
megfelel , a Damjanich utca 7. számú házat tudnánk még felajánlani. a D7-et. Ott villanyf tés 
van, most is egy napelem korszer sítés van folyamatban, annak a téli üzemeltetése is, és 
egyébként igen, a Hunyadi 82. az nem biztos, hogy télen fenntartható lesz, remélem, hogy igen, 
de bizonytalan. Ott viszont akkor lehet tevékenységet folytatni. Másik részen van, közelebb, 
esetleg hogyha az megfelel bb. Köszönöm szépen a bizottságnak ezt a javaslatot, és köszönöm 
a bizottságnak, hogy a megoldást keresi, hogy minél praktikusabb legyen. Köszönöm, Dr. 
Vincze András képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm  szépen  a  szót.  A  Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság  tárgyalta  az  el terjesztést,  f ként  a  
bizottsági ülésen a szervezeti forma merült fel kérdésként, és igen, valóban a pénzügyi 
teljesít képesség, illetve annak hiánya, vagy azzal kapcsolatos aggályok. Én úgy gondolom, 
hogy azért teljesen megnyugtató, kimerít  és biztató válaszokat most kaptunk ebben a 
kérdéskörben. A bizottság a határozati javaslatot 2 részre bontotta, és az 1. és 2. pontról külön 
szavazott. Az 1. pontot egyhangúlag támogatta, tehát elfogadásra javasolta azt, hogy nem 
biztosít ingyenes használatot a Sportcentrumban, a 2. részér l is külön szavaztunk, ezt viszont 
nem javasolta elfogadásra, tehát hogy ne ajánlja fel az önkormányzat a Hunyadi utca 82-t. Ami 
igazából lehet, hogy már teljesen okafogyott és értelmetlen is, hiszen közben jött egy g-mail 
levél, hogy köszönik szépen, k egyáltalán nem is kérik ezt. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Képvisel  úr a hozzászólását, meg a bizottsági döntést, hogy ismertette. A 
gyülekezetnek annyit tudunk mondani, most a Damjanich 7 módosító javaslat érkezett a 
Gazdasági Bizottság részér l, én mint el terjeszt , akkor ezt befogadom, tekintettel arra is, 
hogy itt is elhangzott az, hogy a Hunyadi 82 nem megfelel . A Pet fi utcai közösségi 
sportcentrumot nem tudjuk odaadni, mert tényleg ott jelent s beruházás lesz, van rá sanszunk, 



hogy tényleg normál állagúvá tegyük, fejlesszük egy jelent sebb lépéssel. Az elmúlt roma 
felzárkóztatási programnak is az infrastrukturális fejlesztése 250 000 000 Ft volt, itt most nem 
látunk nagyobb támogatást, és lehet, hogy az egyesületnek is megterhel  lenne, hogyha 
felújításra és a használhatóvá tételre kellene fordítania. Így meg akkor el tudná kezdeni a 
munkát. Nyilván ez egy új szervezet, biztos, hogy lesznek kezdetben nehézségek, de akkor itt 
el tudnák kezdeni a munkát, ezt is ingyenes használattal tudnánk, a rezsiköltsége az igen 
alacsony ennek a korszer , új épületnek, itt el tudják kezdeni a munkát. Mi pedig pályázat 
tárgyává tudjuk tenni a Sportcentrumot, és hogyha az egy megfelel  szintre kerül, nyilván akkor 
is majd megnézzük, hogy a roma közösségnek, az itt él knek mi szolgálja leginkább az igényét. 
Ezt tudjuk felajánlani. Hogyha nem kívánják elfogadni ezt sem, megértem, lehet, hogy a 
szabadpiacon akkor valamit találnak, de ezek a lehet ségeink, és ebben szeretném a megértést 
kérni, és szeretném kérni, hogy a gyülekezet azért lássa, hogy mi a megoldásokat keressük, de 
korlátozottak a lehet ségek. A módosító javaslatot befogadtam, így teszem fel, majd 
szavazásra. Dr. Vincze András képvisel  úr jelentkezik még szólásra, parancsoljon képvisel  
úr. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen. Csak röviden, mert most egy módosító elhangzott, illetve befogadta a 
Polgármester  úr,  és  új  az  el terjesztés.  Nekem az  lenne  a  kérdésem,  hogy a  Damjanich  7-et  
felajánlaná az önkormányzat, de milyen paraméterekkel? Ingyenesen? Melyik ingatlanrészt? 
Az egészet? Milyen id tartamra? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Elkezdjük a tárgyalást. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Értem, tehát csak egy felajánlás. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Elkezdjük a tárgyalást, mert ugye abban közösségi házban van jelenleg is használó, vele is fel 
kell vennünk a kapcsolatot. Ott nem kizárólagos használata van, mint ahogy egyik közösségi 
terünket sem használják kizárólagosan, ott is van egy elkötelez désünk, velük is ezt össze kell 
egyeztetni, tehát akkor leülünk majd ennek a tárgyalására. Most ezt tudjuk felajánlani, és akkor 
ezt használhatnák. Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  úr ügyrendi gombot nyomott, 
parancsoljon. 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Köszönöm,  én  személyes  érintettséget  szeretnék  bejelenteni,  hogyha  a  Damjanich  utca  7-r l  
szavazunk. A cserkészcsapat ott m ködik most jelenleg, és én vagyok a parancsnoka. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm, akkor itt szavaznunk kell. Én nem érzek ebben egy olyan érintettséget, amelyben 
Képvisel  úr érintett lenne, de szavaznunk kell, a Képvisel  urat, hogy kizárjuk-e a szavazásból 
vagy sem. Err l, Képvisel  úr személyér l, hogy kizárjuk-e a szavazásból, ugyanúgy, mint 
Pécsi Vivien képvisel  asszonynál, kérnék szavazást. Ha igen, akkor kizárjuk, ha nem, akkor 
nem zárjuk ki. Err l szeretnék egy szavazást kérni. 
 
A képvisel -testület 1 igen és 9 nem szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
 



Kalocsa Város Önkormányzata 73/2023 számú határozat 
Személyes érintettség (Dr. Körmendy Szabolcs) 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testülete 
 

Dr. Körmendy Szabolcs képvisel t (személyes érintettségének bejelentése után) nem 
zárja ki a szavazásból. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Más napirendi javaslat nem érkezett, a vitát zárom. A határozati javaslatról kérnék egy 
szavazást. 
 
A képvisel -testület 6 igen szavazattal és 4 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 74/2023 számú határozat 
Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet kérelme 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 
 elutasítja a határozati javaslatot. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Tekintettel arra, hogy min sített többség kell, így nincs elfogadva a testület által. Így nem tud 
felajánlani az önkormányzat közösségi célra ingatlant. De ha a nemet sem fogadjuk el, akkor 
felajánljuk? 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Tisztelt Képvisel -testület! Itt van egy kis logikai bukfenc most ebben az egészben. Min sített 
többség kell az elutasításhoz is, meg az elfogadáshoz is. Én azt javasolnám ügyrendiként, de 
ezt majd Önöknek kell eldönteni, hogy egyértelm  lenne, hogyha a 2 határozati javaslatot 
külön-külön szavaznák meg, I. és II. határozati javaslatként, és külön szavazásra menne a kett . 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Akkor így teszem fel szavazásra, egy új szavazást szeretnék kérni ezzel a napirenddel 
kapcsolatosan.  
 
 
 



Határozati javaslat I. 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

nem biztosít ingyenes használatot a Kalocsa Város Önkormányzata tulajdonában lév  
Pet fi Sándor utcai Sporttelepen a Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet 
részére egyházi és közösségi missziós használat céljából. 

 
A képvisel -testület 7 igen szavazattal és 3 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 75/2023 számú határozat 
Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet kérelme 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

nem biztosít ingyenes használatot a Kalocsa Város Önkormányzata tulajdonában lév  
Pet fi Sándor utcai Sporttelepen a Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet 
részére egyházi és közösségi missziós használat céljából. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 

Határozati javaslat II. 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

felajánlja az ingyenes használat lehet ségét a Kalocsa, Damjanich u. 7. szám alatti 
ingatlanban a Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet részére egyházi és 
közösségi missziós használat céljából. 

 
A képvisel -testület 5 igen szavazattal és 5 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 76/2023 számú határozat 
Mindenki Temploma Kalocsai Roma Gyülekezet kérelme 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel  testülete 
 

nem fogadja el a határozati javaslatot. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 



 __________________________________________________________________________________ 

 
12. Vezet i nyilatkozatok 2022. évre vonatkozóan 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Az önkormányzatról szóló törvény szerint a jegyz  köteles bels  kontrollrendszert m ködtetni, 
amely biztosítja az önkormányzat rendelkezésére álló források szabályszer , gazdaságos, 
hatékony és eredményes felhasználását. A jogszabályi el írásoknak megfelel en elkészültek a 
vezet i nyilatkozatok a bels  kontrollrendszer m ködtetésér l. A vezet i nyilatkozatok a 
következ  költségvetési szerveket érintik, az 5 intézményünket: Polgármesteri Hivatal, 
Szociális Központ, Közétkeztetési Intézmény, Óvoda és Bölcs de Intézmény, valamint a Viski 
Károly Múzeum. Itt vannak a nyilatkozatok. Szeretném kérdezni a testületi tagokat, van-e 
valakinek kérdése? Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Amennyiben nincs, a vitát 
zárom. Szavazásra teszem fel határozati javaslatot, amely szerint az önkormányzat tudomásul 
veszi az el terjesztésben felsorolt költségvetési szervek vezet i nyilatkozatait 2022-es évre 
vonatkozóan, err l kérnék egy szavazást. 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 77/2023 számú határozat 
Vezet i nyilatkozatok 2022. évre vonatkozóan 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testülete tudomásul veszi az el terjesztésben 
felsorolt költségvetési szervek vezet i nyilatkozatait 2022. évre vonatkozóan. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
13. Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Zrínyi utcai Bölcs de 2022. évi szakmai 

beszámolója 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A gyermekvédelemr l és a gyámügyi igazgatásról szóló törvény értelmében a fenntartó 
ellen rzi, évente egy alkalommal értékeli a szakmai munka eredményességét, a szakmai 
program végrehajtását, valamint a gazdálkodás szabályszer ségét és hatékonyságát. A szakmai 
vezet  elkészítette a szakmai beszámolót. Köszönöm szépen, meg a kitartásukat is, hogy most 
itt vannak még mindig. Szeretném kérdezni a képvisel -testület tagjait, hogy van-e valakinek 



kérdése? Kérdésre nem jelentkezik senki, vélemény, hozzászólás van-e? Tihanyi Tiborné 
képvisel  asszony, parancsoljon. 
 
Tihanyi Tiborné képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. A Kulturális és Szociális Bizottság tárgyalta az el terjesztést, 
és elfogadásra javasolja a testületnek. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más véleményre, hozzászólásra nem jelentkezett, a vitát zárom. A határozati 
javaslatról kérnék egy szavazást. 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 78/2023 számú határozat 
Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje Zrínyi utcai Bölcs de 2022. évi szakmai beszámolója 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

jóváhagyja – az el terjesztés melléklete szerint – Kalocsa Város Óvodája és Bölcs déje 
Zrínyi utcai Bölcs de 2022. évi szakmai beszámolóját. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
14. Átfogó értékelés a 2022. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladataink ellátásáról minden év május 31-ig átfogó 
értékelést kell készíteni. Szeretném kérdezni, hogy van-e valakinek kérdése a napirenddel 
kapcsolatosan? Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Amennyiben nincs, a vitát zárom. 
A határozati javaslatról kérnék egy szavazást. 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 79/2023 számú határozat 
Átfogó értékelés a 2022. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 



1) jóváhagyja és elfogadja az el terjesztés mellékletét képez , a gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló 2022. évi átfogó értékelést, 

 
2) felkéri Kalocsa Város Jegyz jét, hogy az átfogó értékelést küldje meg a Bács-Kiskun 

Vármegyei Kormányhivatal Gyámügyi és Igazságügyi F osztálya Szociális és 
Gyámügyi Osztálya részére. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
15. El terjesztés a Kalocsakörnyéki Ivóvízmin ség-javító Önkormányzati Társulás 

megszüntetésér l 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A Társulás a Kalocsa-környéki ivóvízmin ség-javító projekt végrehajtására jött létre. A projekt 
kivitelezési munkálatai 2015. évben befejez dtek, fenntartási id szak is lejárt 2021. április 22-
én. A Társulás megállapodása alapján a projekt befejezését követ  5. év végével 
megszüntethet  a Társulás. Err l szól az el terjesztés. Szeretném kérdezni, hogy van-e 
valakinek kérdése? Jegyz  úr, kiegészítenivaló? A lényeg benne van. Kérdés nincs, vélemény, 
hozzászólás van-e? Amennyiben nincs, a vitát zárom. Szavazásra teszem fel a határozati 
javaslatot a most kézbesített határozati javaslat szövegének változatlan hagyásával, err l kérnék 
egy szavazást 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 80/2023 számú határozat 
El terjesztés a Kalocsakörnyéki Ivóvízmin ség-javító Önkormányzati Társulás 
megszüntetésér l 
 

Határozat 
 

1.) Kalocsa Város Önkormányzat Képvisel -testülete egyetért a Kalocsakörnyéki 
Ivóvízmin ség-javító Önkormányzati Társulás 2023. június 30. napjával történ  
megszüntetésével. 

 
2.) Felhatalmazza Kalocsa Város Önkormányzat polgármesterét, Dr. Filvig Gézát a 

határozat mellékletét képez  társulás megszüntetésér l szóló megállapodás aláírására. 
 
 
Végrehajtásért felel s: polgármester 
Végrehajtás határideje: azonnal 
 
 
 



A határozatról értesül: 
 Kalocsakörnyéki Ivóvízmin ség-javító Önkormányzati Társulás 
 Solt Város Önkormányzat – 6320 Solt, Béke tér 1. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
16. Egyebek 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Egyebek napirendben nem jelentkezett senki. Polgármesteri tájékoztatóban, beszámolóban 
annyit szeretnék elmondani, hogy a kitüntet  díjakkal kapcsolatosan ment egy tájékoztató levél, 
május 31. a határid  a képvisel -testületi tagoknak a kitüntet  díjakra javaslattételre, amelyet 
augusztus 20-án fog a képvisel -testület átadni. Örömmel tájékoztatjuk a napokban a 
lakosságot, hogy az kalocsai uszoda megnyílt a nyári szünet idejére, úgyhogy biztosítjuk a 
kalocsai családoknak a strandolás lehet ségét a nyári szünet erejéig az energiaválság ellenére 
is. Nyári táborozásra is lesz lehet ség, tegnap már birtokba is vették a srácok a medencét, 
komoly élet volt az uszodában, öröm volt látni. Amit szeretnék elmondani még az épül  
Kalocsa-Paks Duna-híddal kapcsolatosan: az elmúlt napokban a dunaszentgyörgyi térséget is 
megtekintettem, nagyon jó ütemben halad ott is a hídra rávezet  út, ugye az M6-os autópálya 
és a hídpillér közötti útszakaszt ott is építik, ütem szerint halad, ugyanúgy, ahogy ezen az 
oldalon.  Itt  most  nálunk  a  Fokt i  úton  osztott  pályán  zajlik  a  forgalom,  jelent s  
forgalomlassulást eredményez ez a kialakítás, de érdemes lesz ezt kiböjtöljünk, nyilván ha 
elkészül a híd, sokkal komfortosabb lesz az út, és értelemszer en a rávezet  utat is el kell 
készíteni. Úgyhogy szépen ütem szerint, jól halad, egy év múlva ilyenkor már feltételezhet en 
át tudunk rajta közlekedni. Valamint annyit szeretnék még elmondani, a következ  képvisel -
testületi ülés június 29-én, ugye minden hónap utolsó csütörtökére tervezzük, akkor várható. 
Most a hétvégén Pünkösd ünnepe, Pünkösdi Népm vészeti Fesztivál lesz a városban, valamint 
vasárnap gyereknap. Tisztelt képvisel -testületi tagokat és a hivatali apparátus jelenlév it is és 
dolgozóit, mindenkit hívok szeretettel, vegyünk részt együtt a Pünkösdi Népm vészeti 
Fesztivál programjain. Rá következ  héten pedig a Kék Madár Fesztivál lesz a városban, azon 
is vegyünk részt, élvezzük ki ezeket a tartalmas, jó színvonalú programokat a városban. Nagyon 
szépen köszönöm mindenkinek az aktív részvételt, közrem ködést, hogy itt voltak. 
Tudomásulvételre szeretnék egy szavazást kérni. 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal tudomásul veszi a polgármesteri tájékoztatót. 
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
 
A polgármester több napirend, felvetés nem lévén 17:46 perckor bezárja az ülést. 
 
 
 
 
 




